

မြန်မာ့အလင်း

၁၂၇၅ ခုနှစ်က တည်ထောင်သည်။ Established in 1914
Myanma Alinn Daily

မိတ်ဆွေကောင်းနှင့်ပေါင်းသင်း

မိတ်ဆွေဟူသည် မိတ်ဆွေကောင်း၊ မိတ်ဆွေညီဟူ၍ နှစ်မျိုးရှိရာ မိတ်ဆွေကောင်းတို့ကို ပေါင်းသင်းဆက်ဆံ ဆည်းကပ်ရာ၏။ ထိုမိတ်ဆွေကောင်းတို့အား ပေါင်းသင်းဆက်ဆံ မှီဝဲဆည်းကပ်ခြင်းဖြင့် မိမိအတွက် အကျိုးများရာ၏။ မိတ်ဆွေကောင်းအပေါ် ယုတ်ညံ့သောစိတ်ဖြင့် မပြစ်မှားရာ။

ပဏ္ဍိတဝင် (ဓမ္မပဒ - ၇၈)

၁၃၇၈ ခုနှစ်၊ တန်ဆောင်မုန်းလဆန်း ၁၀ ရက် ၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာ ၉ ရက်၊ ဗုဒ္ဓဟူးနေ့၊ အတွဲ (၅၆)၊ အမှတ် (၀၄၀)

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံ အာရှ-ပစိဖိတ်ဒေသဆိုင်ရာ လက်ထောက်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးအား တွေ့ဆုံ

နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေး၊ စီးပွားရေး၊ ပညာရေး၊ ယဉ်ကျေးမှုကဏ္ဍများ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး ဆွေးနွေး

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၈

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံ အာရှ-ပစိဖိတ်ဒေသဆိုင်ရာ လက်ထောက်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး Mr. Johannes Matyassy ဦးဆောင်သည့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား ယနေ့နံနက် ၉ နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၏ ဧည့်ခန်းမ၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။

အမြင်ချင်းဖလှယ်ဆွေးနွေး

တွေ့ဆုံစဉ် နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေး၊ စီးပွားရေး၊ ပညာရေး၊ ယဉ်ကျေးမှုကဏ္ဍများတွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားမည့် ကိစ္စရပ်များနှင့် ပတ်သက်၍ အမြင်ချင်းဖလှယ် ဆွေးနွေးကြသည်။

(သတင်းစဉ်)

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံ အာရှ-ပစိဖိတ်ဒေသဆိုင်ရာ လက်ထောက် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး Mr. Johannes Matyassy နှင့် အဖွဲ့အား လက်ခံတွေ့ဆုံစဉ်

(သတင်းစဉ်)



ကိုရီးယားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ပထမဆုံး နိုင်ငံတကာအဆင့်မီ ဆီစက်ရုံဖွင့်လှစ်



သတင်း-မြင့်မောင်စိုး၊ ဓာတ်ပုံ-သက္က

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၈

တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံ၏ နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုတစ်ရပ်အဖြစ် CJ Foods Myanmar မှ စားသုံးဆီထုတ်လုပ်ရေးစက်ရုံ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက သီလဝါအထူးစီးပွားရေးဇုန် ယင်းစက်ရုံ၌ ကျင်းပသည်။

အဆိုပါအခမ်းအနားတွင် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာအောင်သူက “မြန်မာနိုင်ငံအစိုးရအနေနဲ့ စီးပွားရေးမူဝါဒတွေမှာ လယ်ယာကဏ္ဍနက်မှုကဏ္ဍ အညီအမျှ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုရရှိစေဖို့ ချမှတ်ဆောင်ရွက်နေပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံရဲ့စီးပွားရေးဟာ လယ်ယာကဏ္ဍကို အခြေခံထားတဲ့အတွက် လယ်ယာအခြေခံ စက်မှုလုပ်ငန်းတွေ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ကြရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် လယ်ယာကဏ္ဍမှာ ပြည်တွင်းပြည်ပရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုတွေကို ကြိုဆိုလျက်ရှိပါတယ်။ လယ်ယာအခြေခံစက်မှုလုပ်ငန်းတွေ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာတာနဲ့အမျှ ကုန်ကြမ်းဈေးကွက်ခိုင်မာလာပြီး တောင်သူလယ်သမားတွေအတွက် စီးပွားရေး

စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၅

နာဂဒေသတွင် ကာကွယ်ဆေးထိုးလုပ်ငန်း အရှိန်မြှင့်ဆောင်ရွက်မှုစတင်

စာမျက်နှာ - ၅

ရွှေပြောင်းသွားလာသူများအရေး ဥရောပသမဂ္ဂ၏ ခွဲတမ်းချထားမှုကို ဟန်ဂေရီလွှတ်တော်၌ မဲခွဲဆုံးဖြတ်

စာမျက်နှာ - ၁၀

လမ်းလျှောက်ရင်း လမ်းပျောက်ခဲ့ကြသူများ

စာမျက်နှာ - ၁၁

သဘာဝအစားအစာ၊ အရသာထူး၊ မိတ်ဆွေကြည့်ဖူး၊ ချွေမိဦး

နိုင်ငံတကာ စံချိန် စံညွှန်းများဖြစ်သည့် ISO/HACCP လက်မှတ်နှင့် FDA ထောက်ခံချက်ရရှိထားသော

သဘာဝလွှတ်အမျိုးမျိုးဖြစ်စေမိမြင့် ထုတ်လုပ်ထားပါသည်။
 FDA ထောက်ခံချက်အမှတ် ၀၄/၁၄၀၉၁/ထလ

အသင့်ဖျော်လွှက်ရည်

STARMART nine mile showroom - ဖုန်း ၀၉-၃၀၉၉၀၃၃၀၊ ၃၀၉၉၀၃၃၂၊ ၃၀၉၉၀၃၃၃ www.starmartninemileshowroom.com

အချုပ်အခြာအာဏာပိုင်နိုင်ငံနှင့် ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေး

နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က “ကျွန်မတို့ နိုင်ငံမှာ အချိန်ဆွဲလို့ မရပါဘူး။ ဆယ်စုနှစ်တွေချိပြီး ငြိမ်းချမ်းရေးကို ငတ်မွတ်နေတဲ့နိုင်ငံဖြစ်ပါတယ်။ ဘယ်လောက်အချိန်ယူဆောင်သေးပါသလဲ” ဟူသော ပြောစကားသည် တိုင်းပြည်၏ အမျိုးသားရေးလိုအပ်ချက်ကို မီးမောင်းထိုး ဖော်ပြလိုက်ခြင်းဖြစ်ပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် အချုပ်အခြာအာဏာပိုင် နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံအဖြစ် ဆက်လက်ရပ်တည်နိုင်ရေးအတွက် ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးကို အလျင်အမြန် လိုအပ်နေပြီဖြစ်ပါသည်။ တိုင်းပြည်ဖြတ်သန်းခဲ့သော သမိုင်းကြောင်းအရ ပစ္စုပ္ပန်၌ အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံများနှင့် နှိုင်းယှဉ်လျှင်ပင် စီးပွားရေးအရ နောက်ကျလျက်ရှိသော မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ဒေသတွင်းအနာဂတ်စီးပွားရေးစီမံကိန်းများ၌ ပါဝင်နိုင်စွမ်း မရှိပါက အချုပ်အခြာအာဏာပိုင် နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံအဖြစ် ရပ်တည်နိုင်ရေး အတွက် ကျားကန်ပေးမည့် စီးပွားရေးအင်အားတို့ကို လက်လွှတ်ဆုံးရှုံးရမည့် အန္တရာယ်ရှိနေပါသည်။ ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးမရှိပါက ဒေသတွင်း အနာဂတ်စီးပွားရေးစီမံကိန်းတို့၌ ပါဝင်နိုင်မည်မဟုတ်ပါ။

ဥပမာအားဖြင့် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ ယူနန်ပြည်နယ်သည် အာဆီယံအပါအဝင် တောင်အာရှနိုင်ငံများ ဒေသတွင်းပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးအဖွဲ့ (South Asian Association for Regional Cooperation-SAARC) တို့နှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် ဝဟိုအာဏာပိုင်နှင့် နယ်စပ်ဒေသများကြား ချိတ်ဆက်စည်းနှောင်မှုကို အရှိန်အဟုန် ဖြင့်တင်နေသည်ဟု သိရပါသည်။ ယူနန်ပြည်နယ်သည် ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်၊ တရုတ်၊ အိန္ဒိယ၊ မြန်မာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု (BCIM) ၌လည်း အရေးပါသော အစိတ်အပိုင်းတစ်ရပ်အနေဖြင့် ပါဝင်လျက်ရှိသည်ဟု ဆိုပါသည်။ အရေးကြီးသောအချက်မှာ မြန်မာနိုင်ငံသည်အဆိုပါဒေသတွင်း အနာဂတ်စီးပွားရေး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ၌ အဓိကအစိတ်အပိုင်းတစ်ရပ်အဖြစ် ပါဝင်နေခြင်းဖြစ်ပါသည်။ သို့သော် ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးမရှိပါက မြန်မာနိုင်ငံသည်အဆိုပါဒေသတွင်း အနာဂတ်စီးပွားရေးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု လုပ်ငန်းစဉ်များ၌ ပါဝင်ဆောင်ရွက်နိုင်စွမ်း ရှိမည်မဟုတ်၍ အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံများနှင့် နှိုင်းယှဉ်ပါကစီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုတွင် ပို၍၊ ပို၍ နောက်ကျကျန်ရစ်သွားမည် ဖြစ်ပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံသည် စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု၌ ဤကဲ့သို့ ပို၍၊ ပို၍ နောက်ကျကျန်ရစ်ပါက အချုပ်အခြာအာဏာပိုင် နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံအနေဖြင့် ရပ်တည်နိုင်မည့် စီးပွားရေးစည်းနှောင်အားတို့ကို ဆုံးရှုံးသွားမည့်အန္တရာယ်ကို ရင်ဆိုင်ရမည်ဖြစ်ပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံအား အချုပ်အခြာအာဏာပိုင် ပြည်ထောင်စုနိုင်ငံတစ်နိုင်ငံအဖြစ် ဆက်လက်ရပ်တည်စေလိုသော နိုင်ငံရေးအင်အားစုအားလုံးအနေဖြင့် ဤအန္တရာယ်အပေါ် အလေးအနက်ထားသုံးသပ်သင့်ပါသည်။ ဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုဟူသည် ပြည်ထောင်စုအဖွဲ့ဝင်များက ကိုယ်ပိုင်ပြဋ္ဌာန်းပိုင်ခွင့်ကို ကျင့်သုံးသည့်နည်းတူ ပြည်ထောင်စုတစ်ခုလုံးကောင်းကျိုးအတွက်လည်း ညှိနှိုင်းလက်တွဲဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ပါသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ ပြည်ထောင်စုအဖွဲ့ဝင်များကြား ညှိနှိုင်းလက်တွဲ ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ခြင်းသည် ဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စု၏ အရေးပါသော အင်္ဂါလက္ခဏာ တစ်ရပ်ဖြစ်ပါသည်။ ထို့ကြောင့် ပြည်ထောင်စုအဖွဲ့ဝင်အားလုံးသည် မိမိတို့၏ အန္တရာယ်မှန်းချက်ဖြစ်သော ဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စု၏ အရေးပါသော အထက်ဖော်ပြပါ အင်္ဂါလက္ခဏာကို နှလုံးသွင်းလျက် ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် အားကြီးမာန်တက်ညှိနှိုင်းလက်တွဲဆောင်ရွက်ကြပါရန် လေးစားစွာ တိုက်တွန်းနှိုးဆော်အပ်ပါသည်။

ရွှေကျင်-ညောင်လေးပင်-ဒိုက်ဦးမြို့နယ်အတွင်း ကျေးလက်ဖွံ့ဖြိုးရေးဆောင်ရွက်မည်

ဒိုက်ဦး နိုဝင်ဘာ ၈
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ဒိုက်ဦး-ညောင်လေးပင်-ရွှေကျင်မြို့နယ် သုံးမြို့နယ်ရှိ ကျေးရွာအချို့တွင် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရန် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့်ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန၏ ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာနှစ် ငွေလုံးငွေရင်းခွင့်ပြုငွေကျပ် ၁၄၆၄ ဒသမ ၅၂၉ သန်းဖြင့် လမ်း၊ တံတားများ ရေးပေးဝေပေးလုပ်ငန်းများကို တိုင်းရင်းသား လုပ်ငန်းရှင်ကုမ္ပဏီများက တင်ဒါစနစ်ဖြင့် ပါဝင်ဆောင်ရွက်စေခဲ့ပြီး လမ်း၊ တံတား တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများကို လည်းကောင်း၊ GOLDEN HOURS ကုမ္ပဏီမှ ရေရရှိရေး လုပ်ငန်းများကို လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်ပေးမည့် ကျေးလက် လမ်း၊ တံတားအဖြစ် ရွှေကျင်မြို့နယ်တွင် ရွှေကျင်၊ ကျောက်လုံးကြီး၊ ကံဘေးအိုင်၊ ဧရပ်ဆိပ်လမ်းကွန်ကရစ် လမ်းခင်းခြင်း တစ်မိုင် နှစ်ဖာလုံ၊ မြေသားလမ်း ၄ ဒသမ ၅၄ ဖာလုံ၊ ကျောက်ချောလမ်း ၆ ဒသမ ၇၄ ဖာလုံ၊ သစ်သားတံတား ငါးစင်း၊ ညောင်လေးပင်မြို့နယ်တွင် အေးရွာ၊ ဝင်္ဂဘော်၊ နတ်ပင်၊ ကြာအင်းကြီး ကျောက်ချောလမ်း နှစ်မိုင်၊ ဝင်္ဂလမ်း ၂ ဒသမ ၅၈ ဖာလုံ၊

တံတားချဉ်းကပ်လမ်းမြေဖွံ့ဖြိုး ၀ ဒသမ ၀၆ ဖာလုံ၊ သစ်သားတံတား လေးစင်း၊ ဒိုက်ဦးမြို့နယ်တွင် ကတုတ်ရွာ၊ ဘောနီ ကျောက်ချောလမ်းခင်းခြင်း နှစ်မိုင်၊ ဝင်္ဂလမ်း တစ်မိုင် ၄ ဒသမ ၆၃ ဖာလုံ၊ ကွန်ကရစ်တံတားသုံးစင်း၊ သစ်သားတံတားသုံးစင်း၊ ရေပြန် ခြောက်ခုတို့ကို ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်သည်။
ကျေးလက်ရေရရှိရေးလုပ်ငန်းအဖြစ် ရွှေကျင်မြို့နယ်မှ ဧလုပ်ကြီး၊ ဝင်းကံ၊ ရုံးတိုင်း၊ အင်္ဂန်း၊ သံဆိပ်ရွာ၊ မဘီးလေးရွာ၊ ညောင်လေးပင်မြို့နယ်မှ ကတုတ်၊ အင်းချောင်း၊ ကြံဘို၊ ထွန်ကုန်းရွာ၊ ဒိုက်ဦးမြို့နယ်မှ ဗျက်ကြီး၊ အညာစု၊ ကမာကလစ်၊ မင်္ဂလွန်း၊ လင်းရောင်ခြည်၊ သုံးရွာ၊ အမရ၊ ပသွယ်ရွာတို့တွင် တွင်းနက် ၁၅ တွင်း၊ တွင်းတိမ်နှစ်တွင်း၊ မြေသားရေကန်တစ်ခုတို့ကို ပြုလုပ်ပေးမည်ဖြစ်သည်။
အဆိုပါ လုပ်ငန်းများကို ယခုနှစ်မိုးရာသီကုန်ဆုံးပြီးနောက် ပွင့်လင်းရာသီမှ စတင်ကာ ယခုဘဏ္ဍာရေးနှစ်ကာလအတွင်း အပြီးသတ် လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ယင်းမြို့နယ်များရှိ မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများက ပြောသည်။
ပိန်းလှ-သိန်းညွန့်

ထင်သာမြင်သာပြုပြင်စရာ

ရှင်မြို့ ကျေးရွာချောင်းကူးတံတား ပြုပြင်ဆောင်ရွက်ရန်လိုအပ်လျက်ရှိ

မိတ္ထီလာတွင် မိုးအဆက်မပြတ်ရွာသွန်းပြီး ချောင်းရေ ရေစီးသန်စွာစီးဆင်းမှုကြောင့် ယိုင်နွဲ့ယိုယွင်းနေသည့် ရှင်မြို့ကျေးရွာချောင်းကူးတံတားပေါ်မှ ကျေးရွာဒေသခံပြည်သူများ နေ့စဉ်ဖြတ်သန်းသွားနေရသဖြင့် ယင်းချောင်းကူးတံတားအား ပြုပြင်ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။
“မိတ္ထီလာကန်ထဲကိုစီးဝင်တဲ့ နတ်စင်ချောင်းရေက ရှင်မြို့ကျေးရွာအနီးက ဖြတ်သန်းစီးဆင်းတာပါ။ မိတ္ထီလာမှာ မိုးအဆက်မပြတ် ရွာသွန်းတာကြောင့် ချောင်းရေစီးသန်ပြီး ရှင်မြို့ကျေးရွာချောင်းကူးတံတားက အလယ်ဒေါက်တိုင်တွေကျကျပြီးတော့ ယိုင်နွဲ့ယိုယွင်းသွားတာ တစ်လနီးပါးရှိနေပါပြီ။ အဲဒီယိုင်နွဲ့ယိုယွင်းနေတဲ့ တံတားပေါ်ကနေပဲ ကျေးရွာဒေသခံလူကြီး၊ လူငယ်၊ ကလေးအားလုံးပညာရေး၊ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေးကိစ္စတွေနဲ့ မိတ္ထီလာမြို့ပေါ်ကို နေ့စဉ်ဖြတ်သန်း သွားလာနေကြရတာပါ။ ဒါကြောင့် ဒီရှင်မြို့ကျေးရွာချောင်းကူးတံတားကို



အမြန်ပြုပြင် ဆောင်ရွက်ပေးစေချင်ပါတယ်” ဟု ကျေးရွာဒေသခံ တစ်ဦးက ပြောသည်။
အဆိုပါ ချောင်းကူးတံတားကို တံတားအသစ် ပြန်လည်ဆောက်လုပ်ပေးနိုင်ရေးအတွက် မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ ခွင့်ပြုငွေ တင်ပြတောင်းခံထားကြောင်း သိရသည်။

ရှင်မြို့ကျေးရွာချောင်းကူး တံတားအသစ်ကို အရည်ပေး ၈၀၊ အကျယ် ၁၄ ပေ သစ်သား၊ သံပေါင် အမျိုးအစားနဲ့ ဆောက်လုပ်ပေးသွားဖို့ တင်ပြထားတာပါ” ဟု မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှူး ဦးအေးဇော်မြင့်က ပြောသည်။
ချမ်းသာ (မိတ္ထီလာ)

လျှပ်စစ်ဓာတ်အားသုံးလျှင်

- (၁) ဟောင်းနွမ်းနေသည့်လျှပ်စစ်ကြိုးများလဲလှယ်ပေးပါ။
- (၂) လျှပ်စစ်ဒဏ်ခံကြိုးများကို ခံနိုင်သည်ထက် ပိုမထည့်ပါ။
- (၃) လျှပ်စစ်မီးခိုး၊ မီးပူများကို သုံးစွဲပြီးလျှင် (သို့မဟုတ်) လျှပ်စစ်မီးပျက်လျှင် မီးသတ်ဦးစီးဌာန

မီးခလုတ်ပိတ်ပြီး ပလပ်ခေါင်းဖြတ်ထားပါ။
(၄) လျှပ်စစ်ပိုင်ယာရွှေခဲဖြစ်လျှင် ပင်မခလုတ်ကိုပိတ်ပြီး ခြောက်သွေ့သော အဝတ်၊ ပိတ်စ စသည်တို့ဖြင့် ရိုက်ပုတ် ဖုံးအုပ်ပြီးမှသတ်ပါ။
(၅) လျှပ်စစ်ဓာတ်အားကို ခံနိုင်ရုံအားထက် ပိုမသုံးပါနှင့်။
(၆) ချွတ်ယွင်းနေသော လျှပ်စစ်ပစ္စည်းကိရိယာများကို မသုံးပါနှင့်။

ရွှေ၊ ငွေ၊ စက်သုံးဆီနှင့် နိုင်ငံတကာသုံး ငွေကြေးပေါက်ဈေးနှုန်း		၈-၁၁-၂၀၁၆		ခင်ရတနာ-စုစည်းသည်။	
ရွှေဈေးနှုန်း(အောင်သမာမိ)				နိုင်ငံတကာသုံး ငွေကြေးပေါက်ဈေး (ပဟိုဘက်)	
ရန်ကုန်	၁၆ ပဲရည်	တစ်ကျပ်သား	ကျပ်	၈၇၉၀၀၀	
ရန်ကုန်	၁၅ ပဲရည်	တစ်ကျပ်သား	ကျပ်	၈၂၇၃၀၀	
မန္တလေး	၁၆ ပဲရည်	တစ်ကျပ်သား	ကျပ်	၈၇၉၅၀၀	
စက်သုံးဆီဈေးနှုန်း(တစ်လီတာဈေး) ရန်ကုန်					
ဒီဇယ်		၆၃၀/၆၅၀ ကျပ်			
အောက်တိုန်း	၉၂	၆၃၀/၆၅၅ ကျပ်			
အောက်တိုန်း	၉၅	၆၆၀/၇၀၅ ကျပ်			
ပရီမီယံဒီဇယ်		၆၄၅/၆၈၀ ကျပ်			
အမေရိကန်	တစ်ဒေါ်လာ		၁၂၈၅	·	၀
ဥရောပ	တစ်ယူရို		၁၄၁၈	·	၆
စင်ကာပူ	တစ်ဒေါ်လာ		၉၂၃	·	၂၃
ထိုင်း	တစ်ဘတ်		၃၆	·	၇၁၄
အိန္ဒိယ	တစ်ရူပီး		၁၉	·	၂၅၂
တရုတ်	တစ်ယွမ်		၁၈၉	·	၆၂
မလေးရှား	တစ်ရင်းဂစ်		၃၀၅	·	၀၄

မြန်မာ့အလင်း

၁၂၇၅ ခုနှစ်က စတင် ထောင် သည်။

Myanma Alinn Daily

စာတည်းမှူးချုပ် - အောင်နိုင်ဦး
စာတည်းမှူး - ဝင်းရွှေ
စာတည်း - ထိန်လင်း၊ မြင့်စိုး၊ ကြည်ဝင်း၊ ဝင်းကျော်
သတင်းထောက်မှူး - မြင့်ဆွေ
ထုတ်ဝေခြင်းအမှတ် - (၀၀၉၉၇)
ပုံနှိပ်ခြင်းအမှတ် - (၀၀၈၇၇)

မြန်မာ့အလင်း mmalin.npt@gmail.com,
www.facebook.com/MYANMAALINNEWS

နေပြည်တော်-စာတည်းမှူး: ၀၆၇-၃၆၁၄၂၊ စာတည်းအဖွဲ့: ၀၆၇-၃၆၁၄၂၊ ဖက်စ် ၀၆၇-၃၆၁၄၆၊ ရန်ကုန်ရုံးခွဲ-အမှတ်(၅၃)၊ နတ်မောက်လမ်းသွယ်(၁)၊ ဒိုလ်ချို(၂)ရပ်ကွက်၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ စာတိုက်သေတ္တာအမှတ်-၄၀၊ စာတည်းအဖွဲ့: ၀၁-၅၄၄၃၀၉၊ မနီနေဂျာ ၀၁-၅၄၄၃၀၄၊ ဇိမ် ၀၁-၅၄၄၃၀၅၊ ငွေစာရင်း: ၀၁-၅၄၄၃၀၆၊ ကြော်ငြာ ၀၁-၅၄၄၈၃၄၊ ၀၁-၅၅၄၃၀၈၊ Fax ၀၁-၅၄၆၂၂၁၊ ၀၆၇-၃၆၁၄၈၊ မြန်မာ့အလင်း ၀၁-၅၄၄၃၀၇၊ Fax ၀၁-၈၆၀၄၄၆

ကျောစုံမှ

ဒုတိယသမ္မတက လုပ်ငန်းခွင် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး အလေးထား ဆောင်ရွက်ရန်နှင့် သတ်မှတ်ချိန်အမီ ပြီးစီးရေးမှာကြားပြီး တည်ဆောက်ရေး လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်နေမှုကို ရှင်းလင်း ဆောင်ရာ ကြည့်ရှုသည်။

အားပေးစကားပြော

ထိုမှတစ်ဆင့် ဒုတိယသမ္မတနှင့်အဖွဲ့ သည် ချင်းပြည်နယ် ဖလမ်းမြို့ပြည်သူ့ ဆေးရုံသို့ရောက်ရှိပြီး ဆေးရုံအတွင်း လှည့်လည်ကြည့်ရှုကာ လူနာများအား အားပေးစကားပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ဟားခါးမြို့ရှိ ရောက်ရှိ ကြပြီး ဟားခါးမြို့အခြေခံပညာ အထက် တန်းကျောင်း ဗိုလ်တိုက်ချွန်းခန်းမ၌ ပြည်နယ်၊ ခရိုင်နှင့်မြို့နယ် အဆင့်ဌာန ဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ၊ မြို့မိမြို့ဖများ၊ ရပ်မိရပ်ဖများ၊ ဒေသခံပြည်သူများနှင့် တွေ့ဆုံသည်။

တည်ငြိမ်အေးချမ်းရန်လိုအပ်

တွေ့ဆုံပွဲတွင် ဒုတိယသမ္မတက မိမိတို့အဖွဲ့အနေဖြင့် ချင်းပြည်နယ်၏ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေးနှင့် ဒေသဖွံ့ဖြိုး ရေးလိုအပ်ချက်များကို ဖြည့်ဆည်းပေး နိုင်ရန် လာရောက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ချင်း ပြည်နယ်တွင် ယခုအခါ ကောလိပ်ရှိလာ တော့မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ သို့ဖြစ်၍ ချင်း ပြည်နယ်ရှိကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ဟားခါးတွင် တက္ကသိုလ်ပညာရပ်များကို သင်ကြားနိုင်ကြပြီဖြစ်ကြောင်း၊ ဒေသ တစ်ခု တိုးတက်ရန်အတွက် တည်ငြိမ်



ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေ ဟားခါးမြို့အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းမှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများနှင့် တွေ့ဆုံစဉ် (သတင်းစဉ်)

အေးချမ်းရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ တည်ငြိမ် အေးချမ်းမှုသာ တိုင်းပြည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ သို့ဖြစ်၍ ငြိမ်းချမ်း ရေးရရှိအောင် နိုင်ငံတော်အစိုးရ အနေ ဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ(၂၀) ရာစုပင်လုံကို ကျင်းပခဲ့ပြီး အောင်မြင် အောင် ကြိုးပမ်းလျက်ရှိကြောင်း၊ တိုင်းရင်းသား အားလုံးပါဝင် ကြိုးပမ်းကြ ရန်လိုကြောင်း။

ယခုအခါ နိုင်ငံတော်အနေဖြင့် တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်များကို ဖွံ့ဖြိုးမှု ကွာခြားချက် နည်းနိုင်သမျှနည်းအောင် ဆောင်ရွက်ပေးနေပါကြောင်း၊ လမ်းပန်း ဆက်သွယ်ရေးကို အလေးထားဆောင် ရွက်ပေးလျက်ရှိပြီး ပြည်နယ် ပြည်မ ဆက် သွယ်ရာလမ်းတစ်လျှောက်ရှိ မြစ်ကူး၊ ချောင်းကူးနေရာများကိုလည်း တံတား များ တည်ဆောက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း၊ ချင်းပြည်နယ်အနေဖြင့် ဖလမ်းတွင်

လေယာဉ်ကွင်း တည်ဆောက်ပြီးပါက လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး ပိုမိုကောင်းမွန် လာမည်ဖြစ်ကြောင်း။ ဘတ်ဂျက်ပိုမို သုံးစွဲလျက်ရှိ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေးကဏ္ဍများ အတွက် ယခင်ကထက် ဘတ်ဂျက်ပိုမို သုံးစွဲလျက်ရှိပါကြောင်း၊ ချင်းပြည်နယ် အတွက် မဟာဓာတ်အားလိုင်းမှတစ်ဆင့် ဓာတ်အားဖြန့်ဖြူးပေးနိုင်ရန် ပုလဲ- ဂန့်ဂေါ-ဟားခါး-ဖလမ်း ဓာတ်အားလိုင်း

ကို ဆောင်ရွက်ပြီးဖြစ်ပါကြောင်း ပြော ကြားသည်။ ထို့နောက် ဒုတိယသမ္မတက ချင်း ပြည်နယ်အတွင်းရှိ မြို့နယ်များမှ အခြေခံ ပညာကျောင်းများအတွက် ဗလာစာအုပ် များကို ပေးအပ်သည်။ ယင်းနောက် မြို့မိမြို့ဖတစ်ဦးက ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလိုအပ်ချက်များကို တင်ပြ ရာ ဒုတိယသမ္မတ၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး များနှင့် တာဝန်ရှိသူတို့က ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း

ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးပြီး ကျောင်း ဆောင်သစ်အတွင်း လှည့်လည်ကြည့်ရှု ကြသည်။ လှည့်လည်ကြည့်ရှု ထိုနောက် ဒုတိယသမ္မတနှင့်အဖွဲ့ သည် ဟားခါးပြည်သူ့ဆေးရုံသို့ ရောက်ရှိ ပြီး ဆေးရုံအတွင်း လှည့်လည်ကြည့်ရှုကာ လူနာများအား အားပေးစကားပြော ကြားခဲ့သည်။ (သတင်းစဉ်)

ပထမအကြိမ် မြန်မာ-ဆွစ်ဇာလန်နှစ်နိုင်ငံ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနများ ဆွေးနွေးပွဲကျင်းပ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၈ ပထမအကြိမ် မြန်မာ-ဆွစ်ဇာလန်နှစ်နိုင်ငံ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနများ ဆွေးနွေးပွဲ ကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီခွဲတွင် နေပြည် တော်ရှိ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဧရာ ဝတီ ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။ (ယာပုံ) အဆိုပါဆွေးနွေးပွဲသို့ နိုင်ငံခြားရေး ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကျော်တင် နှင့် ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံ အာရူးပစ်ဗိတ် ဒေသဆိုင်ရာ လက်ထောက်နိုင်ငံခြားရေး ဝန်ကြီး Mr. Johannes Matyassy တို့ ဦးဆောင်သည့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ များ တက်ရောက်ကြသည်။ ဆွေးနွေးပွဲတွင် နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံမှု တိုးမြှင့်ရေး၊ စီးပွားရေးနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု၊ ပညာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှု စသည့်ကဏ္ဍ အသီးသီး၌ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုတိုးမြှင့် ရေး၊ နှစ်နိုင်ငံသံတမန်ဆက်သွယ်မှု



နှစ်(၆၀)ပြည့် အထိမ်းအမှတ်အခမ်း အနားများ ကျင်းပရေးကိစ္စများနှင့် ပတ်သက်၍ ဆွေးနွေးကြသည်။ မွန်လွှဲပိုင်းတွင် ဆွစ်ဇာလန် လက်ထောက် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးသည် မြန်မာ-ဆွစ်ဇာလန် သံတမန်ဆက်ဆံရေး

နှစ်(၆၀)ပြည့် အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံမှ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ၂၀၁၆ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာမှ ၂၀၁၇ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ အထိ ဆောင်ရွက်သွားမည့် လှုပ်ရှားမှု များအား စတင်သည့် အထိမ်းအမှတ် အဖြစ် နေပြည်တော် Kempinski

တိုက်သို့ နေ့လယ်စာစားပွဲဖြင့် တည်ခင်း ဧည့်ခံရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးခင် မောင်ချို၊ နိုင်ငံသက်လွင်၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်နှင့် ဦးဝင်းမော်ထွန်းတို့ တက်ရောက်ကြသည်။ (သတင်းစဉ်)

သံအမတ်ကြီး ဦးမြင့်လွင်အား ဆူဒန်နိုင်ငံသံအမတ်ကြီးအဖြစ် ပူးတွဲခန့်အပ်

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၉ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်သမ္မတသည် အီဂျစ်အာရပ် သမ္မတနိုင်ငံဆိုင်ရာ အထူးအာဏာကုန် လွှဲအပ်ခြင်းခံရသော ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်သံအမတ်ကြီး ဦးမြင့်လွင်အား ၎င်း၏ လက်ရှိတာဝန်ဝတ္တရား များအပြင် ဆူဒန်သမ္မတနိုင်ငံဆိုင်ရာ အထူးအာဏာကုန်လွှဲအပ်ခြင်းခံရသော ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် သံအမတ်ကြီးအဖြစ် ပူးတွဲခန့်အပ်လိုက် ပြီးဖြစ်သည်။ (သတင်းစဉ်)

e-Government မြန်မြန်ဆန်ဆန် အကောင်အထည်ဖော်ရေးအတွက် ဘတ်ဂျက်ခွင့်ပြုရေးအား လွှတ်တော်တွင် ဆွေးနွေးပြီးဖြစ်



နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၈ ပြည်သူ့လွှတ်တော်၊ ပို့ဆောင်ရေး၊ ဆက်သွယ်ရေးနှင့် ဆောက်လုပ်ရေး ဆိုင်ရာ ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင်မောင်ဝင်း

သည် ICT နယ်ပယ်တွင် အကြီးတန်း မူဝါဒရေးရာ ကျွမ်းကျင်သူ (Senior ICT Policy Specialist) Mr. Siou Chew Kuek ၊ အကြီးတန်း e-

Government ကျွမ်းကျင်သူ Mr. Sebastian Foo နှင့် နည်းပညာဆန်းစစ် ပညာရှင် ဦးအောင်ထွန်းလင်း ဦးဆောင် သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ လွှတ်တော် အဆောက်အအုံရေးရာ ဆောင် အဆောင်အမှတ် (I-9) အစည်း အဝေးခန်းမ၌ တွေ့ဆုံသည်။ (ဝဲပုံ) တွေ့ဆုံစဉ် အကြီးတန်း e-Government ကျွမ်းကျင်သူ Mr. Sebastian Foo က Digital Myanmar Project Preparation နှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းဆွေးနွေးပြီး ဦးတင်မောင်ဝင်းက မြန်မာနိုင်ငံတွင်

e-Government အကောင်အထည် ဖော်ဆောင်ရာတွင် စိန်ခေါ်မှုများ ဖြစ်သော Leadership, Organization and Capacity Lack of Legislation တို့ကိုဆွေးနွေးမေးမြန်း သည်။ ထို့အပြင် National Data Centre နှင့်ပတ်သက်၍ ဆွေးနွေး မေးမြန်းခြင်း၊ e-Government အကောင်အထည် မြန်မြန်ဆန်ဆန် ဖော် ဆောင်ရေးအတွက် ဘတ်ဂျက်ခွင့်ပြုရေး အား လွှတ်တော်တွင် ဆွေးနွေးပြီး ဖြစ် ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

မြန်မာ့တပ်မတော်နှင့် ဥရောပသမဂ္ဂအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများ၏ တပ်မတော်များအကြား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု တိုးမြှင့်ရေးဆွေးနွေး

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၈
ဘယ်လ်ဂျီယံနိုင်ငံ ဘရပ်ဆဲလ်မြို့သို့ ရောက်ရှိနေသည့် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဝိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်သည် ဥရောပသမဂ္ဂ နိုင်ငံခြားရေးနှင့်လုံခြုံရေးမူဝါဒဆိုင်ရာ အဆင့်မြင့်ကိုယ်စားလှယ် Mrs. Federica Mogherini အား နိုဝင်ဘာ ၇ ရက် ဒေသစံတော်ချိန် ညနေ ၃ နာရီခွဲတွင် Justus Lipsius Building ရှိ အဆင့်မြင့်ကိုယ်စားလှယ်ရုံး၌ သွားရောက် တွေ့ဆုံသည်။



တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဝိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဥရောပသမဂ္ဂ နိုင်ငံခြားရေးနှင့် လုံခြုံရေးမူဝါဒဆိုင်ရာ အဆင့်မြင့်ကိုယ်စားလှယ် Mrs. Federica Mogherini တို့ ရင်းရင်းနှီးနှီး နှုတ်ဆက်စဉ် (မြဝတီ)

အဆိုပါတွေ့ဆုံပွဲသို့ တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့်အတူ ညှိနှိုင်း ကွပ်ကဲရေးမှူး (ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) ဝိုလ်ချုပ်ကြီး မြထွန်းဦးနှင့် ဘယ်လ်ဂျီယံ နိုင်ငံဆိုင်ရာ မြန်မာနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး ဦးပေါ်လွင်စိန်တို့ ပါဝင်တက်ရောက်ကြပြီး Mrs. Federica Mogherini နှင့်အတူ ဥရောပသမဂ္ဂ စစ်ဘက် ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ General Mikhail Kostarakos၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဥရောပသမဂ္ဂသံအမတ်ကြီး Mr. Roland Kobia နှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

တွေ့ဆုံပွဲတွင် မြန်မာနိုင်ငံ၏ နိုင်ငံရေး၊ ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများတွင် ဥရောပ သမဂ္ဂက ဆက်လက်ပံ့ပိုးကူညီရေး၊ မြန်မာ နိုင်ငံ၌ လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခများ ချုပ်ငြိမ်းရေး၊ မြန်မာ့တပ်မတော်နှင့် ဥရောပသမဂ္ဂ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများ၏ တပ်မတော်များအကြား ဆက်ဆံရေးနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ တိုးမြှင့်ရေး ကိစ္စရပ်များကို ရင်းနှီးစွာဆွေးနွေးကြ သည်။

ထို့နောက် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ် ဝိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် သည် ဂျာမနီတပ်မတော်စစ်ဦးစီးချုပ် General Volker Wierer နှင့် Justus Lipsius Building ရှိ ဂျာမနီ တပ်မတော် ကိုယ်စားလှယ်ရုံး၌ ဆက်လက်တွေ့ဆုံဆွေးနွေးသည်။

တွေ့ဆုံပွဲသို့ တပ်မတော်ကာကွယ် ရေး ဦးစီးချုပ်နှင့်အတူ ညှိနှိုင်းကွပ်ကဲ ရေးမှူး (ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) ဝိုလ်ချုပ်ကြီး မြထွန်းဦးနှင့် ဘယ်လ်ဂျီယံနိုင်ငံဆိုင်ရာ မြန်မာနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး ဦးပေါ်လွင်စိန် တို့တက်ရောက်ကြပြီး ဂျာမနီတပ်မတော် စစ်ဦးစီးချုပ်နှင့်အတူ Lieutenant General Hans-Werner, German Military Representative to NATO/ EU နှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

စစ်ဘက်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး

တွေ့ဆုံပွဲတွင် မြန်မာနှင့်ဂျာမနီ တပ်မတော်နှစ်ရပ်အကြား ဆက်ဆံရေး နှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ ပိုမိုတိုးမြှင့် ဆောင်ရွက်ရေး ဂျာမနီဘက်မှ အမြဲတမ်း လမ်းဖွင့်ထားပါကြောင်း၊ တပ်မတော် နှစ်ရပ်အနေဖြင့် ကြုံတွေ့ခဲ့ကြ သည့် အတွေ့အကြုံကောင်းများကိုလည်း အပြန်အလှန်မျှဝေသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ဆွေးနွေးခဲ့ကြပြီး ချစ်ကြည်ရေးခရီးစဉ် များ အပြန်အလှန်လည်ပတ်ရေးအတွက် ဖိတ်ကြားခဲ့ကြကာ အခြားစစ်ဘက်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး ကိစ္စရပ်များကို ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာဖြင့် ဆွေးနွေးခဲ့ကြ သည်။

ထို့နောက် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ် ဝိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် သည် ဂျာမနီတပ်မတော်စစ်ဦးစီးချုပ် General Volker Wierer နှင့် Justus Lipsius Building ရှိ ဂျာမနီ တပ်မတော် ကိုယ်စားလှယ်ရုံး၌ ဆက်လက်တွေ့ဆုံဆွေးနွေးသည်။

ဦးစီးချုပ်သည် နိုဝင်ဘာ ၇ ရက် ဒေသ စံတော်ချိန် ည ၈ နာရီတွင် ဘရပ်ဆဲလ် မြို့ရှိ Palaisdes Colonies, Tervuren ၌ ဥရောပသမဂ္ဂ စစ်ဘက်ဆိုင်ရာ ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ General Mikhail Kostarakos နှင့်ဇနီးတို့က တည်ခင်း ဧည့်ခံသည့် ညစာစားပွဲသို့ တက်ရောက် ရာ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဝိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား General Mikhail Kostarakos နှင့်ဇနီးတို့က ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ပြီး General Mikhail Kostarakos က ညစာစားပွဲ မိန့်ခွန်းပြောကြားကာ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်အား ညစာစားပွဲသို့ တက်ရောက်လာသည့် ဥရောပသမဂ္ဂ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများ၏ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်များ၊ အခြား ဥရောပသမဂ္ဂ စစ်ဘက်ကော်မတီ မိတ်ဖက်တပ်မတော် ဦးစီးချုပ်များနှင့် မိတ်ဆက်ပေးသည်။

ညစာစားပွဲဆောင်စဉ်အတွင်း တပ် မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်သည် နယ်သာလန်၊ အီတလီ၊ ဘယ်လ်ဂျီယံ၊ ဗြိတိန်၊ ဆိုက်ပရပ်စ်နှင့် ဆားဗီးယား နိုင်ငံတပ်မတော်ဦးစီးချုပ်များနှင့် ရင်းရင်း နှီးနှီးတွေ့ဆုံဆွေးနွေးမှုများ ပြုလုပ်ခဲ့ ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (မြဝတီ)

ရေသယံဇာတနှင့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များအတွက် အဆင့်မြင့်ကျွမ်းကျင်သူများနှင့် ဦးဆောင်သူများအဖွဲ့၏ (၈)ကြိမ်မြောက် အစည်းအဝေးကျင်းပ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၈
အဖွဲ့တွင် မြန်မာနိုင်ငံမှ ပြည်ထောင်စု အမျိုးသားအဆင့် ရေအရင်းအမြစ် ကော်မတီအဖွဲ့ဝင်၊ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူ ရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ အောင်သူ ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ် အဖွဲ့သည် နိုဝင်ဘာ ၁ ရက်တွင် အင်ဒို နီးရှားနိုင်ငံ ဂျကာတာမြို့၌ ကျင်းပသည့် ရေသယံဇာတနှင့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ် များအတွက် အဆင့်မြင့်ကျွမ်းကျင်သူ များနှင့် ဦးဆောင်သူများအဖွဲ့၏ High-level Experts and Leaders Panel (HELP) ၏ (၈)ကြိမ်မြောက် အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်သည်။

ရေသယံဇာတနှင့် သဘာဝဘေး အန္တရာယ်များအတွက် အဆင့်မြင့် ကျွမ်းကျင်သူများနှင့် ဦးဆောင်သူများ အဖွဲ့၏ (၈)ကြိမ်မြောက် အစည်းအဝေး သို့ တက်ရောက်ကြသူများ စုပေါင်း မှတ်တမ်းတင် ဓာတ်ပုံရိုက်စဉ်

ရေသယံဇာတနှင့် သဘာဝဘေး အန္တရာယ်များအတွက် အဆင့်မြင့် ကျွမ်းကျင်သူများနှင့် ဦးဆောင်သူများ အဖွဲ့ HELP သည် ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ ရေသယံဇာတနှင့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ် များနှင့် ပတ်သက်သည့် စီမံခန့်ခွဲမှုများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် အဓိကဦးဆောင် ကဏ္ဍက ပါဝင်ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ရာ မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် HELP အဖွဲ့တွင် အဖွဲ့ဝင်အဖြစ် ပါဝင်ဆောင်ရွက်ခြင်း ဖြင့် ရေသယံဇာတနှင့် သဘာဝဘေး

အန္တရာယ်စီမံခန့်ခွဲမှုများ ဆောင်ရွက် ရာတွင် နိုင်ငံတကာအသိုင်းအဝိုင်းမှ အဆင့်မြင့် ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များ၊ ဦးဆောင်သူများနှင့်အတူ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်သွားမည့် အခွင့်အလမ်း

ရေသယံဇာတနှင့် သဘာဝဘေး အန္တရာယ်များအတွက် အဆင့်မြင့် ကျွမ်းကျင်သူများနှင့် ဦးဆောင်သူများ အဖွဲ့ (HELP) ကို ၂၀၀၇ ခုနှစ်တွင် ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံ ရေဖိုရမ်ဥက္ကဋ္ဌ ဟောင်း H.E. Dr.Han Seung-soo က ဥက္ကဋ္ဌအဖြစ် ဆောင်ရွက်၍ အဖွဲ့ဝင် အဆင့်မြင့်ကျွမ်းကျင်ပညာရှင် ၂၁ ဦးဖြင့် စတင်ဖွဲ့စည်းခဲ့သည်။ (သတင်းစဉ်)



နိုင်ငံတကာရုပ်ရှင်အမွေအနှစ်ပွဲတော်တွင် ရုပ်ရှင်ဇာတ်ညွှန်းပြိုင်ပွဲဆုများနှင့် နိုင်ငံတကာအကဲဖြတ်ခွင့်များက ရွေးချယ်ချီးမြှင့်ခဲ့

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၈
စတုတ္ထအကြိမ်မြောက် ပြုလုပ်သည့် MEMORY Cinema နိုင်ငံတကာ ရုပ်ရှင်အမွေအနှစ်ပွဲတော်အား ရန်ကုန် မြို့တွင် နိုဝင်ဘာ ၄ ရက်မှ ၁၃ ရက် အထိ ပြုလုပ်လျက်ရှိရာ နိုဝင်ဘာ ၅ ရက်မှ ၈ ရက်အထိ လေးရက်တာကျင်းပ ပြုလုပ်နေသော ရုပ်ရှင်ဇာတ်ညွှန်းပြိုင်ပွဲ တွင် နိုင်ငံတကာမှ ခိုင်လုံကြီးများက ဆုသုံးဆုကို နိုဝင်ဘာ ၈ ရက် ညနေ ၄ နာရီက ဝက်ပါလ်စ်ရှိ မြန်မာနိုင်ငံရုပ်ရှင် အစည်းအရုံးခန်းမ၌ အကဲဖြတ် ရွေးချယ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ကြီးကို ကျင်းပခြင်းသည် ထပ်မံပေါ်ထွန်း လာမည့် မြန်မာ့မျိုးဆက်သစ်ရုပ်ရှင် ရိုက်ကူးဖန်တီးသူများအတွက် ဇာတ်ကား ကောင်းဖန်တီးနိုင်ရန် ဖော်ဆောင်ပေး ခြင်းဖြစ်ပြီး ရရှိသောဆုမှာ ရုပ်ရှင် ဇာတ်ညွှန်းတစ်ခုအတွက် ပံ့ပိုးကူညီပေး သွားမည်ဆိုပါက သင်တန်းသား ၂၀ မှ ဆုသုံးဆုကို နိုင်ငံတကာမှ ခိုင်လုံကြီး များက ရွေးချယ်ပေးခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

အဆိုပါအခမ်းအနားတွင် မြန်မာ နိုင်ငံရုပ်ရှင်အစည်းအရုံးဥက္ကဋ္ဌဦးလှမင်း က အမှာစကားပြောကြားပြီး နိုင်ငံ တကာမှ အကဲဖြတ်ခွင့်လျှောက်ထားသူ အကြီးအမှူးဒိုင်အဖြစ် Michael Hazanavicius မှဆောင်ရွက်၍ အဖွဲ့

ဝင်များအဖြစ် မြန်မာနိုင်ငံ ရုပ်ရှင် အစည်းအရုံးမှ နိုင်ငံတကာဆက်ဆံရေး ဆိုင်ရာ ညွှန်ကြားရေးမှူးဖြစ်သူ ရုပ်ရှင် သရုပ်ဆောင် ဒေါ်ဆွေဇင်ထိုက်၊ နိုင်ငံ တကာရုပ်ရှင်ပွဲတော် Locamo မှ Sophie Bourdon၊ ချက်ရီပတ်ဘလစ် ရုပ်ရှင်သင်တန်းကျောင်း FAMU မှ ဒါရိုက်တာ Vit Janecek၊ Shadows and Asian Shadows ၏ CEO ဖြစ်သူနှင့် ရုပ်ရှင်ထုတ်လုပ်သူ Isabelle Glachant၊ Yangon Film School မှနည်းပြဖြစ်သူနှင့် ဒါရိုက်တာ၊ စာရေး ဆရာ Rachel Mathews၊ Arte Cinema မှ CEO ဖြစ်သူ Olivier Pere တို့မှ ဆောင်ရွက်ရွေးချယ်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။

နိုင်ငံတကာမှ ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကား ပေါင်း ၆၀ ခန့်ကို ပြသလျက်ရှိပြီး ရုပ်ရှင် ဇာတ်ညွှန်းဆုကိုလည်း နိုင်ငံတကာရုပ်ရှင် ဒါရိုက်တာနှင့်ပညာရှင်တို့မှ ရွေးချယ် ပေးခဲ့ကာ ဒါရိုက်တာ Buxter Keaton ၏အကောင်းဆုံးသော အနုပညာလက်ရာ မွန်ဇာတ်ကားကြီးအား ဦးကြည်စိုးထွန်း မှတစ်ဖန်ပြန်လည်၍ အသွင်ဆန်းသစ် ၍ Live ပုံစံ ပုံဖော်တင်ဆက်သွား မည့်နည်းတူ ထိုင်ဝမ်မှ မြန်မာနွယ်ဖွား Midi ၏ နိုင်ငံတကာရုပ်ရှင်ပွဲတော် ပွဲတော်အဖြစ် မြန်မာနိုင်ငံတွင် ကျင်းပ နေခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ထရန်စဖော်မာအသစ် တိုးချဲ့တပ်ဆင်

ယန္တရား နိုဝင်ဘာ ၈
ရမည်းသင်းမြို့နယ် ရွှေစည်းခုံ ရုပ်ကွက်(၁)လမ်းထိပ် ရုပ်ကွက်အုပ်ချုပ် ရေးမှူးရုံးအနီးတွင် တည်ဆောက် တပ်ဆင်ထားသည့် ADB (စီမံချက်)ပါ ၂၀၀ ကေပီအေ ထရန်စဖော်မာအသစ် ကို နိုဝင်ဘာ ၇ ရက်က တပ်ဆင်ရန်လို သည့် ၁၁ ကေပီအေ ဓာတ်အားလိုင်း ကြီးနှင့် ၄၀၀ ဝို့ ဓာတ်အားလိုင်းကြီးများ ဆက်သွယ်တပ်ဆင်မှု လုပ်ငန်းတို့ကို ခရိုင်လျှပ်စစ်အင်ဂျင်နီယာ ဦးတိုးတိုး အောင်နှင့်အဖွဲ့ကြီးကြပ်ပြီး လျှပ်စစ် လိုင်းဝန်ထမ်းများ ဆောင်ရွက်ကြောင်း သိရသည်။ (ရမည်းသင်း)

မြန်မာနှင့် တရုတ်နိုင်ငံတို့အကြား သာသနာရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များဆွေးနွေး

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၈
သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး သူရဦးအောင်ကို သည် ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီက တိတက် ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ၊ ဒုတိယ ဥက္ကဋ္ဌ တိတက်အမျိုးသားကွန်ဂရက်မှ H.E. Bianba Zhaxi ဦးဆောင် သော တရုတ်ပြည်သူ့ အမျိုးသား ကွန်ဂရက်မှ အဖွဲ့ဝင်များအား ဝန်ကြီး ဌာနရှိ လောကနတ်ဧည့်ခန်းမ၌ လက်ခံ တွေ့ဆုံသည်။ (ယာပုံ)
ထိုသို့တွေ့ဆုံရာတွင် မြန်မာနိုင်ငံနှင့် တရုတ်ပြည်သူ့ သမ္မတနိုင်ငံတို့အကြား သာသနာရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးကြသည်။ (သတင်းစဉ်)



လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန်ဆွေးနွေး

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၈
သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးအုန်းဝင်းသည် ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံ လက်ထောက်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး H.E. Mr. Johannes Matyassy၊ ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး H.E. Mr. Paul R. Seger နှင့် အဖွဲ့အား ယနေ့ ညနေ ၃ နာရီခွဲက ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးရုံး ဧည့်ခန်းမ၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။
ထိုသို့တွေ့ဆုံရာတွင် အမျိုးသားအဆင့် မြေအသုံးချမှု မူဝါဒရေးဆွဲခဲ့သည့် အတွေ့အကြုံများနှင့် လုပ်ငန်းစဉ်များ ဆက်လက်၍ မြေယာဥပဒေရေးဆွဲနိုင်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် လုပ်ငန်းများနှင့် နည်းပညာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်မည့် အခြေအနေများ၊ မြေယာနှင့်ပတ်သက်သော သတင်းအချက်အလက်များကို အလွယ်တကူ ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်မည့် Platform တစ်ခုအဖြစ် ပေါ်ထွက်လာမည့် One Map Myanmar လုပ်ငန်း စီမံကိန်းတိုးတက်မှုအခြေအနေများနှင့် ဝန်ထမ်းများ စွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်ရေးနှင့် လူ့စွမ်းအား အရင်းအမြစ်ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးအတွက် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန်တို့နှင့်ပတ်သက်၍ အသေးစိတ် ဆွေးနွေးကြကြောင်း သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

ပစ္စည်းအကြိမ် မြန်မာမီဒီယာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးညီလာခံ ဆက်လက်ကျင်းပ

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၈
ပစ္စည်းအကြိမ် မြန်မာမီဒီယာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေးညီလာခံကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီခွဲ တွင် ရန်ကုန်မြို့ရှိ ချက်ထရီယမ်ဟိုတယ် ၌ ဆက်လက်ကျင်းပသည်။
ယနေ့ ညီလာခံတွင် ခေါင်းစဉ်သုံးခု ဖြင့် ဆွေးနွေးကြရာ “သတင်းအချက် အလက်ရရှိပိုင်ခွင့်” ခေါင်းစဉ်တွင် Equality Myanmar မှ အမှုဆောင် ဒါရိုက်တာ ဦးအောင်မျိုးမင်းက ဆွေးနွေး ပွဲ့ညှိနှိုင်းရေးမှူးအဖြစ် ဆောင်ရွက်ပြီး ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ဥပဒေ ရေးရာနှင့် အထူးကိစ္စရပ်များ လေ့လာ ဆန်းစစ်သုံးသပ်ရေး ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင် ဦးတင်မောင်ဦး၊ ပြည်ကြီးခင် အမှုဆောင် ဒါရိုက်တာ ဒေါ်နွယ်ဇင်ဝင်း၊ မြန်မာ

သတင်းမီဒီယာကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်လှထွန်းနှင့် Center for Law and Democracy မှ Executive Director Mr. Toby Mendel တို့က ဦးဆောင်ဆွေးနွေးကြ သည်။
“လွတ်လပ်သော မီဒီယာများ ဆက်လက်ရှင်သန်နိုင်မှု” ခေါင်းစဉ်တွင် မဇ္ဈိမမီဒီယာ အယ်ဒီတာချုပ် ဦးစိုးမြင့်က ဆွေးနွေးပွဲ့ညှိနှိုင်းရေးမှူးအဖြစ် ဆောင် ရွက်ပြီး Information matrix အမှု ဆောင်အရာရှိချုပ် ဦးသောင်းစုငြိမ်း၊ Dawei Watch Media တာဝန်ခံ အယ်ဒီတာ ဦးမျိုးအောင်၊ မြစ်မခသတင်း အေဂျင်စီအမှုဆောင်အရာရှိချုပ် ဒေါ်မေ သကြာန်ဟိန်နှင့် Mango Media Ltd

မန်နေဂျင်းဒါရိုက်တာ ဒေါ်အေးနင်းဆွေ (ခ)ရိတ်ဆွေတို့က ဦးဆောင်ဆွေးနွေးကြ သည်။
မွန်းလွဲပိုင်းတွင် “လူမှုအသိုင်းအဝိုင်း မီဒီယာများ၏အသံများကို အားပေး အားမြှောက်ပြုခြင်း” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ဆွေးနွေးရာ Thanlyin Post Journal အယ်ဒီတာချုပ် ဒေါ်တူးတူးသကာ ဆွေးနွေးပွဲ့ညှိနှိုင်းရေးမှူးအဖြစ် ဆောင် ရွက်ပြီး သံလွင်တိုင်းခံ အယ်ဒီတာချုပ် ဦးကိုကိုဇော်၊ BBC Media Action အကြီးတန်းထုတ်လုပ်ရေးမှူး ဒေါ်ဝင်းဝင်း၊ ချင်းမီဒီယာကွန်ရက် အမှုဆောင်ဒါရိုက် တာ ဆလိုင်းဟုန်ထွန်းဝေနှင့် DW Akademie မှ Senior Media Consultant Mr. Per Oesterlund

တို့က ဦးဆောင်ဆွေးနွေးကြသည်။
ထို့နောက် အနှစ်ချုပ်ဆွေးနွေးပွဲကို ဆက်လက်ကျင်းပရာ သဘာပတိအဖြစ်

UNESCO Myanmar မှ Head of Office Ms. Min Jeong Kim က ဆောင်ရွက်၍ ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ဒုတိယညွှန်ကြား ရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာဒေါ်သီတာတင်၊ USAID မှ Mission Director Ms. Teresa McGhie၊ Burma News

International-BNI မှ ဒါရိုက်တာ ဦးခိုင်မြတ်ကျော်နှင့် အမျိုးသားစီမံ ခန့်ခွဲမှု ဒီဂရီကောလိပ်တွဲဖက်ပါမောက္ခ ဒေါ်ဇင်မာကျော်တို့က အနှစ်ချုပ်ဆွေးနွေး ကြပြီး ပစ္စည်းအကြိမ် မြန်မာမီဒီယာဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးညီလာခံကို အောင်မြင်စွာ ရပ်သိမ်းလိုက်သည်။ (သတင်းစဉ်)



(၆၁)နှစ်မြောက် ကရင်ပြည်နယ်နေ့ အထိမ်းအမှတ် ပြိုင်ပွဲဝင်ခံအဖွဲ့များအား ထောက်ပံ့

ဘားအံ နိုဝင်ဘာ ၈
ကရင်ပြည်နယ် ဘားအံမြို့တွင် နိုဝင်ဘာ ၇ ရက်ရောက်တိုင်း ကရင်ပြည်နယ်နေ့ အထိမ်းအမှတ် ပျော်ရွှင်ပွဲများနှင့် ခံယမ်းအကပြိုင်ပွဲတို့ကို နှစ်စဉ်ထည့်သွင်းကျင်းပ လေ့ရှိရာ ယခု (၆၁)နှစ်မြောက် ကရင်ပြည်နယ်နေ့ အထိမ်းအမှတ်ပွဲတော်တွင် ခံယမ်းအဖွဲ့ပေါင်း ၁၆ ဖွဲ့ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ကြပြီး ကရင်တိုင်းရင်းသားတို့၏ ရိုးရာ ယဉ်ကျေးမှုပျောက်ပျက်စေရန်၊ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ကရင်တိုင်းရင်းသား များ စည်းလုံးညီညွတ်စွာဖြင့် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ဆောင်ရွက်ကြသည့် ပြိုင်ပွဲတစ်ခု ဖြစ်ပြီး ပြိုင်ပွဲဝင်ခံအဖွဲ့များအား နိုဝင်ဘာ ၈ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့ရုံး အပေါ်ထပ်အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့မှ ခံယမ်းအဖွဲ့ တစ်ဖွဲ့လျှင် ငွေကျပ်ငါးသိန်းနှုန်းကို အထွေထွေအသုံးစရိတ်အဖြစ် ထောက်ပံ့ပေးအပ် ခဲ့သည်။
ထောက်ပံ့ပေးအပ်ပွဲတွင် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါ်နန်းခင်ထွေးမြင့်က အမှာ စကားပြောကြားပြီး ပြိုင်ပွဲဝင်ခံအဖွဲ့ တစ်ဖွဲ့လျှင် ငွေကျပ်ငါးသိန်း ထောက်ပံ့ပေးအပ် ရာ ခံယမ်းအဖွဲ့များကိုယ်စား ကိုယ်စားအမှတ်ပေးဒိုင်ချုပ် ဦးစောထင်ကြေးက လက်ခံ ရယူကြောင်း သိရသည်။
စောမျိုးမင်းသိန်း(ပြန်/ဆက်)

နှစ်နိုင်ငံချစ်ကြည်ရေးအရ မြန်မာနိုင်ငံရှိ စာသင်ကျောင်းများကို ပညာသင်ဆုပေးအပ်

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၈
တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံက နှစ်နိုင်ငံ ချစ်ကြည်ရေးအစီအစဉ်အရ မြန်မာနိုင်ငံ ရှိ စာသင်ကျောင်း ၁၁ ကျောင်းကို ပညာ သင်ဆုအဖြစ် ငွေကျပ်သိန်း ၁၄၆၀ ကို ယနေ့ပေးအပ်လျှင်အပြီးဖြစ်သည်။ ယနေ့ နံနက်က ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့နယ်ရှိ မြန်မာ နိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ်သံရုံး ယဉ်ကျေးမှု ဌာန၌ ကျင်းပသည့် အခမ်းအနားတွင် တရုတ်နိုင်ငံ သံအမတ်ကြီးက ပညာ သင်ဆုရရှိသည့် ကျောင်းများသို့ အလှူ ငွေများ ပေးအပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။
မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ်နိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး မစ္စတာ ဟုန်လျန်က “ဒီပညာသင်ထောက်ပံ့ကြေးဟာ ဆင်းရဲ နွမ်းပါးတဲ့ဒီသားစုက ဆင်းသက်လာတဲ့ ဇွဲလုံ့လမလျော့သော ကလေးတွေကို ပညာပြီးမြှောက်အောင် သင်ယူနိုင်ဖို့နဲ့

သူတို့ရဲ့ မျှော်လင့်ချက်အိမ်မက်တွေကို အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ဖို့ ရည်ရွယ် ပါတယ်။ ဒါ့အပြင် ထူးချွန်တဲ့ ကျောင်းသား ကျောင်းသူတွေကို ရွေးချယ်ပြီး တရုတ်

နိုင်ငံကို ပညာတော်သင်စေလွှတ်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ပြီးရင် အမိနိုင်ငံကိုပြန်လာ ကာ အသိပညာနဲ့ အင်အားတွေကို နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အသုံးချ

နိုင်မှာ ဖြစ်ပါတယ်” ဟု ပြောသည်။
ထို့နောက် ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန အခြေခံပညာဦးစီးဌာန ဒုတိယညွှန်ကြား ရေးမှူးချုပ် ဦးကျော်စွာသွင်က ပညာ သင်ဆုငွေပေးအပ်ခြင်းအတွက် ကျေးဇူး တင်စကားပြောကြားသည်။
အဆိုပါ ပညာသင်ဆုငွေများကို ရန်ကုန် နိုင်ငံခြားဘာသာတက္ကသိုလ်၊ နေပြည်တော် အ.ထ.က (၇)၊ မန္တလေး တိုင်းဒေသကြီး ကျောက်ပန်းတောင်း မြို့နယ်အတွင်းရှိ အ.ထ.က (၁)၊ အ.ထ.က (၂)၊ အ.ထ.က (၃)၊ မူလွန်စံပြုမူလတန်း ကျောင်း၊ ကောင်နယ်ယှဉ်ကျေးမှုနှင့် ပညာ ရေးအသင်းတို့အပါအဝင် ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီးနှင့် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး အသီးသီးရှိ ကွန်မြူရှင်စာသင်ကျောင်း များကို ပေးအပ်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရ သည်။ **သတင်း-မြတ်စန္ဒ၊ ဓာတ်ပုံ- လှမိုး**



နာဂဒေသတွင် ကာကွယ်ဆေးထိုးလုပ်ငန်း အရှိန်မြှင့်ဆောင်ရွက်မှုစတင်

လဟယ် နိုဝင်ဘာ ၈
နာဂ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသတွင် ကာကွယ်ဆေးထိုးခြင်း လုပ်ငန်းများ အရှိန်မြှင့်ဆောင်ရွက်မှု အထိမ်းအမှတ် ဖွင့်ပွဲကို နိုဝင်ဘာ ၇ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီက လဟယ်မြို့၊ မာလာတောင် အားကစားခန်းမ၌ ကျင်းပခဲ့ကြောင်း စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့ တာဝန်ရှိသူထံမှ သိရသည်။
အခမ်းအနားတွင် ပြည်သူ့ကျန်းမာ

ရေးဦးစီးဌာန ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ချုပ် ဒေါက်တာ သန်းထွန်းအောင်နှင့် နာဂကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ ဦးစီး အဖွဲ့အတွင်းရေးမှူး၊ ဦးတိုးလွင်တို့က အမှာစကားပြောကြားကာ စစ်ကိုင်း တိုင်းဒေသကြီး ပညာရေးမှူး၊ ဦးမြင့်သိန်း က ကျောင်းသုံးပလာစတစ်အုပ်ဒါဇင် ၂၆၀၀ ကို ပေးအပ်ရာ လဟယ်မြို့နယ် ပညာရေးမှူး၊ ဦးသန်းငွေက လက်ခံရယူ သည်။

ထို့နောက် ကာကွယ်ဆေးများ ထိုးနှံ တိုက်ကျွေးခြင်းလုပ်ငန်းနှင့် နာဂ ဒေသတွင် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက် မှု လုပ်ငန်းများတုံ့ပြန်ခြင်း ကာကွယ် ခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်မှုမှတ်တမ်း ပီဒီယိုကိုပြသကာ ညည်းသည်တော်များ က အထိမ်းအမှတ်ပြခန်းများအား လှည့်လည်ကြည့်ရှုကြကြောင်း သိရ သည်။
မျိုးဝင်းထွန်း(မုံရွာ)

မိုးဆက်လက်ထစ်ချန်းမည်
မနက်ဖြန်အတွက် ခန့်မှန်းချက်မှာ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသ ကြီး၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ ကရင် ပြည်နယ်နှင့် မွန်ပြည်နယ်တို့တွင် နေရာ ကျကျမှ နေရာစိပ်စိပ် မိုးဆက်လက် ထစ်ချန်းရွာမည်။
နေပြည်တော်၊ ရန်ကုန်မြို့နှင့် မန္တလေးမြို့တို့ အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ နေရာကွက်ကျား မိုးထစ်ချန်းရွာနိုင် သည်။ ရွာရန် ရာနှုန်း ၆၀ ဖြစ်သည်။
(မိုး/လေ)

ပြည်တွင်းသတင်း

သုဝဏ္ဏဝတီမဟာဗေဓိစေတီ ပုဒ္ဒလူနီယပွဲ၌ ကျင်းပသော မြန်မာ့ရိုးရာလက်တွေ့ပြိုင်ပွဲ အားပေးကြည့်ရှုသူများဖြင့် စည်ကား

သုဝဏ္ဏဝတီ နိုဝင်ဘာ ၈ မွန်ပြည်နယ် သထုံမြို့နယ် သုဝဏ္ဏဝတီမြို့ တောင်ကြားရပ်ကွက်ရှိ ဝင်းပဇောတိကာရုံတိုက်ကျောင်း၌ နှစ်စဉ် စည်ကားစွာ ကျင်းပသည့် မဟာဗေဓိစေတီတော် ပုဒ္ဒလူနီယပွဲနှင့်အတူ ကျင်းပသော မြန်မာ့ရိုးရာလက်တွေ့ပြိုင်ပွဲနှင့် ဇောတိက အောင်လံပြိုင်ပွဲအား နိုဝင်ဘာ ၈ ရက် မွန်းတည့် ၁၂ နာရီတွင် ကျင်းပရာ အားပေးသူပရိသတ်များ ယခင်နှစ်များထက် ထူးခြားစွာ ပြားစွာ ကြည့်ရှုအားပေးကြကြောင်း သိရသည်။ (ယာပုံ)

ပြိုင်ပွဲကို ဝင်ကြေးကောက်ခံခြင်းမရှိဘဲ ဒေသတွင်း အလှူရှင်များက မတည်လှူဒါန်းသော ငွေကြေးဖြင့် ဆုကြေးငွေ ကောင်းမွန်ခြင်းကြောင့်လည်းကောင်း၊ နာမည်ကြီး လက်တွေ့ ကလပ်အသင်းများမှ လက်တွေ့ကျော်များ ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်၍ ပရိသတ်အကြိုက် ထိုးသတ်ယှဉ်ပြိုင်ကြသောကြောင့် လည်းကောင်း၊ လာရောက်ကြည့်ရှုသူများကလည်း စေတနာ အလျောက် ငွေကြေးထည့်ဝင်မှုများကြောင့်လည်းကောင်း

တစ်နှစ်ထက်တစ်နှစ် ကြည့်ရှုအားပေးသူများပြားလာကြောင်း ပွဲဖြစ်မြောက်ရေးကော်မတီဝင်တစ်ဦးက ပြောသည်။ “ဝင်းပဇောတိကာရုံတိုက်ကျောင်း ဖြစ်ပေါ်လာတာ နှစ်ပေါင်း ၉၉ နှစ်ရှိနေပြီ။ ပထမဆုံးပွဲမှာ ဘုရားတော်ဆွေတော် တွေခေတ်ကတည်းက ကျောင်းဝင်းအတွင်း နေရာတွေမှာ ကျင်းပလာတာ။ အခုပြုလုပ်နေတဲ့နေရာအထိ အနီးအနား ကျေးရွာတွေမှာရှိတဲ့ ကရင်လူမျိုးတွေ၊ ပအိုဝ်းလူမျိုးတွေရဲ့ စေလွှတ်ပေးတဲ့ မြန်မာ့ရိုးရာလက်တွေ့ကို တစ်နှစ်တစ်ခါ အမြဲတမ်းကျင်းပကြတယ်” ဟု ဇောတိကာရုံတိုက်ကျောင်း ဆရာတော်ကြီး သီရိန္ဒက မိန့်ကြားသည်။

ယနေ့ယှဉ်ပြိုင်သော ပထမနေ့၌ ဝါသနာရှင် ကလေးပြိုင်ပွဲ များ သုံးချီသုံးလားပြိုင်ပွဲ ၁၄ ပွဲ နှင့် စောလှအောင်(ဒိုရိုးရာ) နှင့် ဆင်ရိုင်းလေး(ရွှေသောင်ရင်း)၊ စောသန်းဇော်(ဘိလပ်မြေ စက်ရုံ)နှင့် စိုးလင်းအောင်(ရွှေသောင်ရင်း)၊ စနေမင်း (တောင်ကလေး) နှင့် မိုးပြာအောင်(ရွှေသောင်ရင်း)၊ စိုးမိုးအောင်(တောင်ကလေး)နှင့် ကောင်းကောင်း(ဘိလပ်မြေ



စက်ရုံ) တို့သည် ငါးချီအထူးစိန်ခေါ်ပွဲအဖြစ် အသည်းမာမာ ဘုရားတော်ဆွေတော် ငါးချီစိန်ခေါ်ပွဲ သုံးပွဲနှင့် ဇောတိကအောင်လံ ဇွဲပါပါနှင့် ပရိသတ်အကြိုက် ပွဲကြီးပွဲကောင်းဖြစ်ခဲ့သည်။ လူပွဲ ဆက်လက်ယှဉ်ပြိုင်ထိုးသတ်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ညနေ ၅ နာရီခွဲတွင် ပြိုင်ပွဲပြီးဆုံးခဲ့ပြီး နိုဝင်ဘာ ၉ ရက်တွင် ခွန်(ဝင်းပ)

ပန်းမောက်မြို့နယ်၌ မိုးအဆက်မပြတ်ရွာသွန်းမှုကြောင့် စပါးစိုက်တောင်သူများ အခက်တွေ့

ပန်းမောက် နိုဝင်ဘာ ၈ ပန်းမောက်မြို့နယ်၌ မိုးအဆက်မပြတ် ရွာသွန်း၍ ဒေသခံတောင်သူများ စိုက်ပျိုး ထားသော စပါးခင်းများ ယိုင်လဲပျက်စီး ခြင်း၊ ရိတ်သိမ်းထားသော စပါးကောက် လွှာများ ရေစီးနှင့်အတူ မျောပါခြင်း ကြောင့် စပါးအထွက်နှုန်း လျော့ကျမည်

ကို တောင်သူများ စိုးရိမ်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ “ဒီတစ်ပတ်လုံး မိုးက အဆက်မပြတ် ရွာနေတော့ စပါးတွေ ယိုင်လဲကျနေပြီ။ အခု ထိ မိုးက မတိတ်သေးဘူး။ ရိတ်ထားတဲ့ စပါးကောက်လွှာတွေ ရေစီးနေတော့ မျောပါသွားတော့ အနည်းနဲ့အများ ဆုံးရှုံး

ခဲ့ရတယ်။ ပြီးခဲ့တဲ့ နှစ်ကလည်း မိုးရွာသွန်း မှုကြောင့် အနည်းငယ်ဆုံးရှုံးခဲ့ပြီးပြီ” ဟု အောင်သာကုန်း ကျေးရွာမှ တောင်သူ ဦးချိုမောင်က ပြောသည်။ နိုဝင်ဘာ ၈ ရက် နံနက်အထိ အဆက်မပြတ် မိုးရွာသွန်းမှုကြောင့် ပန်းမောက်မြို့နယ်အတွင်းရှိ ရပ်ကွက်/

ကျေးရွာအုပ်စုများမှ စပါးခင်းများ မရိတ် သိမ်းမီအချိန်တွင် ယိုင်လဲသွားခြင်းနှင့် ရိတ်သိမ်းပြီး စပါးကောက်လွှာများ လယ် စိုက်ခင်းအတွင်း မိုးရေငင်ရောက် လျက်ရှိ သောကြောင့် ပျက်စီးမှုများ ပိုမိုများပြား တတ်သဖြင့် စပါးအထွက်နှုန်းလျော့ကျ ကာ အရှုံးပေါ်မည်ကို ဒေသခံ စပါးစိုက် တောင်သူများ စိုးရိမ်နေကြကြောင်း သိရသည်။ ကျော်စွာ(ပန်းမောက်)

မောင်တော-ဘူးသီးတောင်မြို့များမှ ပြည်သူများအတွက် စစ်ဘေးရှောင်ရန်ပုံငွေရရှိရေး တေးဂီတပွဲတော်လက်မှတ်များ လှည့်လည်ရောင်းချ

မြောက်ဦး နိုဝင်ဘာ ၈ ရခိုင်ပြည်နယ် မြောက်ဦးခရိုင် မြောက်ဦးမြို့နယ်၌ မောင်တောမြို့နယ်အတွင်း အောက်တိုဘာ ၉ ရက်က အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်မှု များကြောင့် ဒေသခံပြည်သူများသည် ၎င်းတို့နေထိုင်ရာ ကျေးရွာများကို စွန့်ခွာပြီး ဘေးကင်းလုံခြုံရာနေရာများသို့ ရောက်ရှိ ခိုလှုံနေသော စစ်ဘေးရှောင်ပြည်သူများအား လှူဒါန်းရန်အတွက် မြောက်ဦးမြို့နယ် လူငယ်များအဖွဲ့က ဦးဆောင်ကာ နိုဝင်ဘာ ၆ ရက်နှင့် ၇ ရက်တို့တွင် မြောက်ဦးမြို့တွင်းနှင့် မြို့အနီးကျေးရွာများ၌ ဂီတပွဲတော်လက်မှတ်များ သွားရောက်လှည့်လည်ရောင်းချ ခဲ့သည်။ အဆိုပါ တေးဂီတပွဲတော်လက်မှတ်များ လှည့်လည်ရောင်းချခြင်းကို မြို့နယ် လူငယ်အသင်း၏ ကူညီပံ့ပိုးမှုဖြင့် မြောက်ဦးလူငယ်အဖွဲ့အစည်းနှင့် အီးဒြေသင်တန်းတိုက်မှ သန့်ရှင်းရေးပရဟိတလူငယ်အဖွဲ့တို့ ပူးပေါင်း၍ ရောင်းချခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ထို့နောက် တေးဂီတပွဲတော်ဖြင့် နိုဝင်ဘာ ၁၄ ရက် ၂၅ နာရီတွင် လောကမာန်အောင်ဘုရား ရှေ့ကွင်းပြင်၌ မြောက်ဦးမြို့ပေါ် လူငယ်တေးဂီတအဖွဲ့က တီးခတ်ကြပြီး ဝါသနာရှင် လူငယ်များက ခေတ်ပေါ်ငြိမ်းချမ်းရေးတေးသီချင်းများ၊ ရခိုင်တေးသီချင်းများဖြင့် ဖျော်ဖြေတော်လှန်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ (ခရိုင် ပြန်/ဆက်)

မောင်တောဒေသ လုံခြုံရေးတာဝန်ထမ်းဆောင်လျက်ရှိသည့် တပ်မတော်သားများ၊ နယ်ခြားစောင့်ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် ဒေသခံပြည်သူများအတွက် စားသောက်ဖွယ်ရာနှင့် အသုံးအဆောင်ပစ္စည်းများအား စစ်တွေမြို့သို့ ပို့ဆောင်

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၈ ရခိုင်ပြည်နယ် မောင်တောဒေသ၌ လုံခြုံရေးတာဝန် ထမ်းဆောင်လျက်ရှိသည့် တပ်မတော်သားများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ နယ်ခြားစောင့်ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် ဒေသခံ ပြည်သူများအတွက် မြန်မာနိုင်ငံ ဒေသ အသီးသီးမှ ပြည်သူများက လှူဒါန်းသည့် စားသောက်ဖွယ်ရာများနှင့် အသုံးအဆောင်ပစ္စည်းများကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် ရန်ကုန်မြို့မှ စစ်တွေမြို့သို့ တပ်မတော်လေယာဉ်ဖြင့် ပို့ဆောင်သည်။ (ယာပုံ)

ဝိန့်အိတ် တစ်အိတ်၊ စားဆီ ငါးဘူးနှင့် သက်ဆိုင်ရာဌာနများသို့ ဆက်လက်လွှဲ အခြား အသုံးအဆောင်ပစ္စည်းများကို ပြောင်း ပို့ဆောင်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း (မြဝတီ)



မောင်တောမြို့နယ်အတွင်း အကြမ်းဖက်စီးနင်းတိုက်ခိုက် သူများအား ထောက်ပံ့ပေးနေသူ နှစ်ဦး ဖမ်းဆီးရမိ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၈ ရခိုင်ပြည်နယ် မောင်တောမြို့နယ် ကိုးတန်ကောက် ဒုက္ခသည်စခန်းအတွင်း နေထိုင်သူ များအနက် အချို့သောသူများသည် အကြမ်းဖက်စီးနင်းတိုက်ခိုက်သူများအား ရိက္ခာနှင့် ငွေကြေးများ ထောက်ပံ့ပေးလျက်ရှိကြောင်း သတင်းအရ တပ်မတော်စစ်ကြောင်းနှင့် နယ်ခြားစောင့်ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့ဖြင့် ဝင်ရောက်စစ်ဆေးရှာဖွေရာ ယနေ့မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် စခန်းနေ ဖေမာမောက်(ဘ) အာဇီရာမောက်နှင့် ရှော်ဂီတာမောက်(ဘ) ကာဆီတို့ နှစ်ဦးအား ဖမ်းဆီးရမိခဲ့သည်။ အဆိုပါ ဖမ်းဆီးရမိသူများအား တရားဥပဒေအရ အရေးယူဆောင်ရွက်နိုင်ရေး အင်းဒင်နယ်မြေရဲစခန်းသို့ စနစ်တကျ လွှဲပြောင်းပေးအပ်ပြီးဖြစ်ကြောင်း သတင်း ရရှိသည်။ (မြဝတီ)



မောင်တောမြို့နယ်အတွင်း အကြမ်းဖက်စီးနင်းတိုက်ခိုက်သူများအား ထောက်ပံ့ပေးနေသည့် ဖေမာမောက်နှင့် ရှော်ဂီတာမောက်

မောင်တောမြို့နယ်အတွင်း အကြမ်းဖက်စီးနင်းတိုက်ခိုက်သူများက ရွာသားများအား အကြောင်းမဲ့ဖမ်းဆီး

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၈ ရခိုင်ပြည်နယ် မောင်တောမြို့နယ် ဇင်ပိုင်ညာကျေးရွာအုပ်စု ဖူခါလီကျေးရွာနေ နူမာမောက်၏ နေအိမ်သို့ နိုဝင်ဘာ ၇ ရက် ၂၀ ၁၀ နာရီခွဲခန့်တွင် ဇင်ပိုင်ညာကျေးရွာနေ ဂေါ်ဇီရာမောက်၊ ဂျူဘိုင်၊ နှူစလန်နှင့် ရာဇဝတီဦးဆောင်သော အကြမ်းဖက်စီးနင်းတိုက်ခိုက်သူ ၁၅ ဦး ခန့် ရောက်ရှိလာပြီး နေအိမ်တံခါးအား တုတ်၊ ဓားတို့ဖြင့် ရိုက်ချိုး ဖျက်ဆီး၍ နေအိမ်အား မီးရှို့ကာ ဖိုက်ဖယ်(ဘ) နူမာမောက်နှင့် မာမွတ်ဖာရို (ဘ) နူမာမောက်တို့ ညီအစ်ကိုနှစ်ဦးအား ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်သွားကြောင်း သိရသည်။



အဆိုပါ အကြမ်းဖက်စီးနင်းတိုက်ခိုက်သူများကို အချိန်မီဖမ်းဆီးနိုင်ရေး နယ်ခြား စောင့်ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များက အဆိုပါနေအိမ်နှင့် အနီးပတ်ဝန်းကျင်အား ရှင်းလင်းခဲ့ရာ ၂၀ ၁၂ နာရီခွဲတွင် နေအိမ်၏ အနောက်ဘက်လယ်ကွင်းအစပ်၌ မာမွတ်ဖာရိုအား ပြတ်ရှာခံရကာ ၁၁ ချက်၊ ထိုးသွင်းဒဏ်ရာ နှစ်ချက်ဖြင့် တွေ့ရှိသဖြင့် မောင်တော ပြည်သူ့ဆေးရုံသို့ ပို့ဆောင်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (ဝဲပုံ)

နယ်မြေရှင်းလင်းဆောင်ရွက်

အဆိုပါ အကြမ်းဖက်စီးနင်းတိုက်ခိုက်သူများ ဖမ်းဆီးရမိနိုင်ရေး တပ်မတော် စစ်ကြောင်းများနှင့် နယ်ခြားစောင့်ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့ဖြင့် ဖြစ်စဉ်ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် ကျေးရွာနှင့် အနီးပတ်ဝန်းကျင်ကျေးရွာများအား နယ်မြေ ရှင်းလင်းခြင်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (မြဝတီ)

ရာဇဝင်များနှင့်ကမ်းခြေ သို့မဟုတ် ကျောက်ပန္နဲ

ဝေယံဦး

စိမ်းညိုနေသော တောင်တန်း၊ ပြာလုံနေသည့် ပင်လယ်၊ ဝေပိုက်စီးဆင်းနေသော မြစ်တို့ ဝိုင်းရံလျက်ရှိသည့် ရခိုင်ပြည်နယ် မောင်တောမြို့နယ်သည် မြန်မာနိုင်ငံ၏အနောက်ဘက်ဆုံးတွင်တည်ရှိပြီး ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံနှင့် နယ်နိမိတ်ထိစပ်လျက်ရှိသည်။ အရှေ့ဘက်တွင် မြင့်မားသွယ်တန်းနေသော မယူတောင်တန်း၊ အနောက်ဘက်၌ ရေပြင်ကို မျက်စိတစ်ဆုံးမြင်တွေ့ရသည့် ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်၊ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံနှင့် နယ်နိမိတ်ပိုင်းခြားထားသည့် နာမည်ကျော် နတ်မြစ်ကလည်း မောင်တောမြို့နယ်အတွက် သဘာဝကပေးထားသည့် လက်ဆောင်ကောင်းများဖြစ်သည်။ စိတ်ဝင်စားစရာအကောင်းဆုံးမှာ ရာဇဝင်သမိုင်းများနှင့် သဘာဝအတိုင်းဖြစ်တည်နေသော ကျောက်ပန္နဲကမ်းခြေဖြစ်သည်။ ကျောက်ပန္နဲကမ်းခြေက အပျိုစင်ကမ်းခြေ သဘာဝအတိုင်း အရိုင်းဆန်သော ကမ်းခြေအဖြစ် လှပစွာတည်ရှိနေသည်။

ကျောက်ပန္နဲ
ကမ်းခြေဘက်မှ
လှမ်းကြည့်လျှင်
တွေ့မြင်ရသည့်
ဘင်္ဂလား
ပင်လယ်အော်
အတွင်းမှ
ဟာနုမာန်
ကျောက်တုံး



“လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးကောင်းမွန်မှု၊ လျှပ်စစ်မီးရရှိမှု စသည့် အခြေခံအဆောက်အအုံများ ဖြည့်တင်းနိုင်ပါက ကျောက်ပန္နဲကမ်းခြေသည် ခရီးသွားဧည့်သည်များအတွက် တစ်မှုထူးခြားသည့် ရာဇဝင်ရှိသည့် အပန်းဖြေကမ်းခြေ ဖြစ်လာနိုင်သည်။ မြန်မာနိုင်ငံ ကမ်းခြေများအနက် သဘာဝအတိုင်း လှပနေသော ကမ်းခြေတစ်ခုဖြစ်သည့်အပြင် ခရီးသွားများသိရှိမှုနည်းပြီး လာရောက်လည်ပတ်မှု များပြားခြင်း မရှိသေးသော ကမ်းခြေတစ်ခုလည်းဖြစ်”

ကျောက်ပန္နဲကမ်းခြေမှာ ကျောက်ပန္နဲရွာအမည်နှင့်တွဲ၍ ခေါ်ဝေါ်နေကြခြင်း ဖြစ်သည်။ ကျောက်ပန္နဲဟူသောအမည်မှာလည်း ယင်းနေရာတွင် ရှေးရခိုင်ဘုရင် များခေတ်က ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်အတွင်း ရေကြောင်းခရီးသွားလာသည့်အခါ လမ်းပြအမှတ်အသားအဖြစ် အသုံးပြုခဲ့သည့်ကျောက်ဆောင်ကြီးကို အစွဲပြုပြီး ကျောက်ပန်းတူဟု ခေါ်ဆိုခဲ့ရာမှ ကာလရှည်ကြာလာသည့်အခါ ကျောက်ပန္နဲဟု ပြောင်းလဲခေါ်ဆိုခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ကျောက်ပန္နဲကမ်းခြေသည် မောင်တော-အလယ်သံကျော်-အငူမော်ကားလမ်း ဘေးရှိ ကျောက်ပန္နဲကျေးရွာအနီးတွင်တည်ရှိသော ကမ်းခြေဖြစ်ပြီး မောင်တောမြို့မှ လာလျှင် ကားလမ်းမှ ညာဘက်ကွေ့ကာ မြေသားလမ်းအတိုင်း အနည်းငယ်ဝင်လိုက် သည့်နှင့် ရောက်ရှိသည်။ ကျောက်စိုင်း၊ ကျောက်တုံးများနှင့် ကမ်းခြေတစ်လျှောက် တွင် သဘာဝအတိုင်း ပြန့်ကျဲလျက်ရှိနေသည့် မြင်ကွင်း၊ ဟင်းလင်းပြင် မြင်တွေ့ရ သော ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်ရေပြင်၊ ကမ်းခြေသို့ရိုက်ပတ်နေသော လှိုင်းကောက်ဖြူ များအပြင် ပင်လယ်ပြင်ကို ဖြတ်သန်းတိုက်ခတ်လာသော သန့်ရှင်းလတ်ဆတ်သည့် လေအေးအေးတို့က ရောက်လာသူများအား စိတ်အေးချမ်းကာ အပန်းဖြေစေသည်။

ကျောက်ပန္နဲကမ်းခြေတွင် ပင်လယ်ရေလှိုင်းကြောင့် မျက်နှာပြင်ပြောင်ချော နေသည့် သဘာဝကျောက်တုံးကြီးငယ်များစွာ ရောနှောတည်ရှိနေသည်။ သဲသောင် ပြင်မှာ ကျယ်ပြန့်ခြင်းမရှိသော်လည်း ရာမတောင်၊ ဟာနုမာန်ကျောက်တုံးနှင့် ကျောက်စိုင်းကျောက်တုံးကြီးငယ် ရောနှောတည်ရှိသည့် သဘာဝကမ်းခြေဖြစ်သည်။ ကျောက်ပန္နဲကမ်းခြေအနီးတွင်လည်း ရာဇဝင်ကြီးသည့် ရာမဇာတ်တော်မှ ရာမ မင်းသားနှင့် ဟာနုမာန်ကျောက်မင်း၏ ဒဏ္ဍာရီဆိုင်ရာအမှတ်အသားများ တည်ရှိ နေပြီး ကမ်းခြေ၏အရှေ့ဘက်တွင် ရာမမင်းသား သီတင်းသုံးခဲ့သည့် ရာမတောင် ရှိသကဲ့သို့ ကမ်းခြေနှင့် ကိုက် ၂၀၀ ခန့်အကွာ၌ ဟာနုမာန်သယ်ယူလာသည့်ဆိုသော ကျောက်တုံးကို မြင်တွေ့ရသည်။

ထိုဟာနုမာန်ကျောက်တုံးမှာ ကမ်းခြေဘက်မှကြည့်လျှင် သာမန်ကျောက်တုံးကဲ့သို့ ထူးခြားမှုမရှိသော်လည်း ပင်လယ်ဘက်မှကြည့်လျှင် ပလ္လင်ပုံစံနှင့် နောက်မှီမှာ သဘာဝထိုင်ခုံသဖွယ် ဖြစ်နေသည်။ ရေကျသည့်အချိန်များတွင် ကမ်းခြေမှ ဟာနုမာန်ကျောက်တုံးနေရာသို့ လမ်းလျှောက်သွားနိုင်သည့် ပင်လယ်ကျောက်တန်း တံတားလည်းရှိနေသည်။ ထူးခြားသော ပင်လယ်ကျောက်တန်းတံတားကိုလည်း ဘုရားပွဲတော်လာ ဧည့်သည်များက ရေကျချိန်စောင့်ပြီး ဖြတ်ကူး၍ ကြည့်ရှုလေ့လာ ကြသည်။ ရာမမင်းသားနေထိုင်ခဲ့သည့်တောင်အနီး ရေချိုကန်ရှိပြီး အသံမစပ်ပဋ္ဌာန်း ရွတ်သည့် အဆောက်အအုံပင်လည်းရှိသည်။ နှစ်စဉ် တပို့တွဲလဆန်း ၁၃ ရက်မှ လဆုတ် ၁ ရက်အထိ ဘုရားပွဲတော်ကျင်းပလေ့ရှိပြီး မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းမှ ဧည့်သည် များအပြင် အိန္ဒိယနိုင်ငံမှ ဧည့်သည်များလည်း လာရောက်လေ့ရှိသဖြင့် အလွန်စည်ကား ကြောင်း သိရသည်။

လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးကောင်းမွန်မှု၊ လျှပ်စစ်မီးရရှိမှု စသည့်အခြေခံအဆောက် အအုံများ ဖြည့်တင်းနိုင်ပါက ကျောက်ပန္နဲကမ်းခြေသည် ခရီးသွားဧည့်သည်များအတွက် တစ်မှုထူးခြားသည့် ရာဇဝင်ရှိသည့် အပန်းဖြေကမ်းခြေဖြစ်လာနိုင်သည်။ မြန်မာနိုင်ငံ ကမ်းခြေများအနက် သဘာဝအတိုင်းလှပနေသော ကမ်းခြေတစ်ခုဖြစ်သည့်အပြင် ခရီးသွားများသိရှိမှုနည်းပြီး လာရောက်လည်ပတ်မှုများပြားခြင်း မရှိသေးသော ကမ်းခြေတစ်ခုလည်းဖြစ်သည်။

မောင်တောမြို့နယ်သည် ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်နှင့် ထိစပ်လျက်ရှိရာ အလယ် သံကျော်ကျေးရွာအနီးရှိ ကမ်းခြေမှာလည်း သဘာဝအလှအပများအတိုင်း မပျက်

မယွင်းဘဲ တည်ရှိနေသည့် ကမ်းခြေတစ်ခုဖြစ်သည်။ သောင်ပြင်မှာ ရှည်လျား ကျယ်ပြန့်ကာ အပန်းဖြေရန်ကောင်းသည့် ကမ်းခြေတစ်ခုဖြစ်သည်။ အလယ်သံကျော် ကမ်းခြေသည် မောင်တောမြို့မှ ၁၂ မိုင်သာဝေးပြီး ကားဖြင့် တစ်နာရီခွဲခန့်မောင်းလျှင် ရောက်ရှိနိုင်သည်။ ဘူးသီးတောင်မြို့နှင့်လည်း ၂၈ မိုင်ခန့်ကွာဝေးသည့် နေရာ ကောင်းတစ်ခုအဖြစ် တည်ရှိနေသည်။ သင်္ကြန်ကာလများတွင် ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပ ခရီးသွားများနှင့် စည်ကားနေကြောင်း သိရသည်။

“ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်ရဲ့ ကမ်းခြေဖြစ်ပြီး အလယ်သံကျော်ရွာနဲ့ တစ်မိုင် လောက်သာ ကွာဝေးတဲ့နေရာမှာ တည်ရှိနေတာ ဖြစ်ပါတယ်။ ပင်လယ်ကမ်းခြေဟာ ရှည်လျားကျယ်ပြန့်ပြီး သောင်ပြင်ကလည်း ပြေပြစ်တာမို့ တနင်္ဂနွေအားလပ်ရက်တွေ ဆိုရင် မောင်တောမြို့က နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းတွေ၊ နိုင်ငံခြားသားတွေနဲ့ ဝန်ထမ်း တွေ လာရောက်အပန်းဖြေကြပါတယ်” ဟု အလယ်သံကျော်ကျေးရွာ အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးဇော်ထူးက ပြောသည်။

ယင်းကမ်းခြေတွင် ဘန်ဂလိုတစ်လုံး ဆောက်လုပ်ထားရှိသဖြင့် လာရောက် အပန်းဖြေသူများ ခေတ္တနားခိုနိုင်သည်။ ကမ်းခြေနှင့်အနီးဝန်းကျင်တွင် အုန်းခြံ များနှင့် သဘာဝအလှအပများကို မြင်တွေ့ခံစားရသည်။ အလယ်သံကျော်ရွာနှင့် ကမ်းခြေအကြား မြေသားလမ်းကို အဆင့်မြှင့်တင်ရန်လိုအပ်ပြီး အခြေခံအဆောက် အအုံများ ဖြည့်ဆည်းနိုင်ပါက သွားလာနေထိုင်မှု အဆင်ပြေပြီး လာရောက်လည်ပတ် သူများအတွက် အပန်းဖြေနေရာကောင်းတစ်ခု ဖြစ်လာနိုင်သည်။

“ဒီအပန်းဖြေကမ်းခြေနဲ့ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံပိုင် အုန်းကျွန်းနဲ့က ရေမိုင် ရစ်မိုင် လောက်ပဲကွာတယ်။ အဲဒီ အုန်းကျွန်းပေါ်မှာ ဟိုတယ်တွေရှိပြီး တစ်နေ့ကို အပန်းဖြေ အပျော်စီးသော်လည်း သုံးစင်းလောက် နေ့ခဏတာလောက် လည်ပတ်တာတွေ ရှိနေပါ တယ်။ ကျွန်တော်တို့ကမ်းခြေကိုလည်း ခရီးသွားလုပ်ငန်းအဖြစ် အဆင့်မြှင့်နိုင်ရင် ဒီဒေသက ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာမှာပါ” ဟု ဦးဇော်ထူးက ဆက်လက်ပြောကြားသည်။

အလယ်သံကျော်ကျေးရွာ၊ အလယ်သံကျော်ကမ်းခြေအနီးတွင် အုန်းခြံများ ရှိသည့်အပြင် လေယာဉ်ကွင်းဟောင်းတစ်ခုလည်း ရှိသည်။ ယင်းလေယာဉ်ကွင်းမှာ ဒုတိယကမ္ဘာစစ်အတွင်းက အင်္ဂလိပ်နှင့်ဂျပန်တို့ အသုံးပြုခဲ့ခြင်းဖြစ်ရာ လေယာဉ် သူများအတွက် ကမ်းခြေနှင့် လက်တကမ်းအကွာတွင် ရှိနေသည်။ မောင်တောမြို့နယ် နှင့် မလှမ်းမကမ်းတွင်တည်ရှိမှု၊ ကားဖြင့် အလွယ်တကူသွားလာနိုင်မှု၊ သန့်ရှင်းပြီး ကျယ်ပြန့်သော သဲသောင်ခိုရုံတို့ကြောင့် အလယ်သံကျော်ကမ်းခြေသည်လည်း သဘာဝခရီးသွားကမ်းခြေအသစ်တစ်ခုအဖြစ် ထွက်ပေါ်လာနိုင်သည်။

မောင်တော-အလယ်သံကျော်-သဝင်ချောင်း-အငူမော်လမ်းကို မကြာမီ ကွန်ကရစ်လမ်းအဖြစ် အဆင့်မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်တော့မည်ဖြစ်ရာ ယင်းလမ်းအနီး တွင်ရှိသော ကျောက်ပန္နဲကမ်းခြေနှင့် အလယ်သံကျော်ကမ်းခြေတို့မှာ ရာသီမရွေး လာရောက်အပန်းဖြေနိုင်သည့် ကမ်းခြေများအဖြစ် ရောက်ရှိလာတော့မည်ဖြစ် သည်။ ရာဇဝင်သမိုင်းဖြစ်ရပ်များနှင့် ဆက်စပ်လျက်ရှိသော ကျောက်ပန္နဲကမ်းခြေ နှင့်အတူ အလယ်သံကျော်ကမ်းခြေတို့မှာ မောင်တောမြို့နယ်အတွင်း သဘာဝအခြေခံခရီးသွားလုပ်ငန်းအတွက် ထင်ရှားကျော်ကြားလာတော့မည် ဖြစ်သည်။



အလယ်သံကျော်
ကမ်းခြေ၌
လာရောက်
အပန်းဖြေ
သူများ
ခေတ္တနားခို
နိုင်သည့်
ဘန်ဂလိုကို
အုန်းတောများ
အလယ်၌
တွေ့ရစဉ်

သက်ကြီးဘိုးဘွားများအား အိမ်တိုင်ရာရောက် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက် ညောင်လေးပင် နိုဝင်ဘာ ၈ - ညောင်လေးပင်မြို့နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ်မိခင်နှင့်ကလေးစောင့်ရှောက်ရေးအဖွဲ့နှင့် အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့တို့ ပူးပေါင်းစီစဉ်မှုဖြင့် မြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျေးရွာများမှ တစ်လလျှင် နှစ်ရွာကွင်းဆင်းပြီး သက်ကြီးဘိုးဘွားများအား အိမ်တိုင်ရာရောက် အခမဲ့ကျန်းမာရေးစစ်ဆေးပေးခြင်းကို ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိရာ နိုဝင်ဘာ ၈ ရက်က ကျွဲချောင်းအနောက်ကျေးရွာ၌ ဆောင်ရွက်ခဲ့ သည်။ ထိုသို့ ကွင်းဆင်းဆေးကုရာတွင် မြို့နယ်ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှ၊ ဒေါက်တာသောင်းဒန်းဦးနှင့် ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများက ဆောင်ရွက်ပေးပြီး အာဟာရလျှင်ခြင်းကို မြို့နယ်မိခင်နှင့် ကလေးစောင့်ရှောက် ရေးအသင်းနှင့် အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့၂၀၂၅၅၅ ဒေါ်နန်းရွှေနှင်းနှင့်အဖွဲ့ဝင်များက လှူဒါန်းပေးကြောင်း သိရသည်။ (မြို့နယ် ပြန်/ဆက်)

အမေရိကန်ပြည်သူများ သမ္မတသစ်အား မဲပေးရွေးချယ်မှုစတင်

နယူးယောက် နိုဝင်ဘာ ၈

အမေရိကန်သမ္မတရွေးကောက်ပွဲ၏အဆုံးအဖြတ်နေ့ဖြစ်သော နိုဝင်ဘာ ၈ရက်နေ့တွင် ပြည်သူသန်းပေါင်းများစွာတို့သည် ဒီမိုကရက်တစ် သမ္မတလောင်း ဟီလာရီကလင်တန်နှင့် ရီပတ်ဘလစ်ကန် သမ္မတလောင်း ဒေါ်နယ်ထရန်တို့အတွက် မဲဆန္ဒများပေးခဲ့ကြသည်။ ယခုရရှိသော ရလဒ်များအရ ကလင်တန်က အသာစီး ရနေသည်။ ကလင်တန်အနေဖြင့် နိုဝင်ဘာ ၈ရက် နံနက်က သူမ၏ မွေးရပ် ဇာတိ မြို့ဖြစ်သော နယူးယောက် ချာပါကွာရှိ မူလတန်းကျောင်း၌ မဲပေးရန် ရောက်ရှိ လာခဲ့သည်။ ဒေါ်နယ်ထရန်အနေဖြင့်လည်း မနက်ပိုင်းရုပ်မြင်သံကြား သတင်းအစီ အစဉ်မှတစ်ဆင့် မဲဆန္ဒရှင်များကို မိမိအနေဖြင့် အခြေခံကျသောပြည်နယ်များတွင် အနိုင်ရခဲ့သောကြောင့် ယခုကဲ့သို့ ရုပ်မြင်သံကြားမှ ပထမဆုံးပြောကြားနိုင်ခြင်း ဖြစ်သည်ဟု ဆိုသည်။ ဟီလာရီကလင်တန်ကလည်း ကျွန်ုပ်တို့အနေနဲ့ နှလုံးသား လှပြီးအရာအားလုံး ပြည့်စုံတဲ့ အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်ဖို့ ရည်ရွယ်ထားကြပါတယ်ဟု ဖလယ်ဒီဗီးယားရှိ ပရိသတ်ပေါင်းသုံးသောင်းသုံး ထောင်တက်ရောက်သော မဲဆွယ်ပွဲတွင် ပြောကြားခဲ့သည်။ အဆိုပါ မဲဆွယ်ပွဲသို့ ၎င်းနှင့်အတူ အမေရိကန်သမ္မတ တားရက်အိုဘားမား၊ သမ္မတကတော်မီရှယ် အိုဘားမား၊ သမ္မတဟောင်း ဘီလ်ကလင်တန်၊ အဆိုတော် ဘွန်ဂျီတီနှင့် အဆို တော် ဘရစ်စပရင်စတန်တို့လည်း တက်ရောက်ခဲ့သည်။ ဒေါ်နယ်ထရန်ကလည်း နယူးဟာမ့်ရှိုင်းယားတွင် ပြုလုပ်သော အခမ်းအနားသို့ မဟာမိတ်ဖြစ်သော မိုက် ပရင်စ်နှင့်အတူ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ ဒေါ်နယ်ထရန်က မိမိအနေဖြင့် ယနေ့တွင် အမေရိကန်ရှိအလုပ်သမား လူတန်းစားများအနေဖြင့် ပုံမှန်အခြေအနေသို့ရောက် ရှိလာတာမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောဆိုခဲ့သည်။ ဒီမိုကရက်တစ် သမ္မတလောင်း ဟီလာရီ ကလင်တန်အနေဖြင့်လည်း အိမ်ဖြူတော်တွင် သမ္မတကတော်အဖြစ် ၁၉၉၃မှ ၂၀၀၁ခုနှစ်အထိ ရှစ်နှစ်ကြာရပ်တည်ခဲ့ပြီးနောက် အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု ၏ ပထမဦးဆုံးသော အမျိုးသမီးသမ္မတဖြစ်လာစေရန်ကြိုးပမ်းခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။ မဲရလဒ်၏အဖြေကို ဗုဒ္ဓဟူးနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် သဲသံကွဲသံရရှိရမည်ဖြစ်သည်။ (ရိုက်တာ)



နိုဝင်ဘာ ၈ ရက်က နယူးယောက်မြို့၌ မဲဆန္ဒရှင်များ မဲပေးနေသည်ကို တွေ့ရစဉ်



ရွှေ့ပြောင်းသွားလာသူများအရေး ဥရောပသမဂ္ဂ၏ ခွဲတမ်းချထားမှုကို ဟန်ဂေရီလွှတ်တော်၌ မဲခွဲဆုံးဖြတ်

ဘူဒါပတ် နိုဝင်ဘာ ၈

ဟန်ဂေရီနိုင်ငံအတွင်း ပြည်ပနိုင်ငံသားများစွာတို့ အခြေချနေထိုင်မှုကိုပိတ်ပင်မည့် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပြင်ဆင်မှုတစ်ရပ်ကို ဟန်ဂေရီလွှတ်တော်၌ မဲခွဲဆုံးဖြတ်မှုပြုလုပ်ခဲ့သည်။ အီးယူအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံအားလုံးတွင် ရွှေ့ပြောင်းဒုက္ခသည် တစ်သိန်းခြောက်သောင်းကိုနေရာချထားပေးရန်အတွက် အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံတိုင်းက ဒုက္ခသည်အရေအတွက်ခွဲဝေလက်ခံရန် ၂၀၁၅ ခုနှစ်တွင် သဘောတူညီခဲ့သည့် ဥရောပသမဂ္ဂ၏ဆုံးဖြတ်ချက်ကို တုံ့ပြန်သည့်အနေဖြင့် မဲခွဲဆုံးဖြတ်မှုပြုလုပ်ခြင်းဖြစ်ကြောင်းသိရသည်။ ဟန်ဂေရီအနေဖြင့် ဒုက္ခသည်အရေအတွက် ၂၉၄၅၀ ကို လက်ခံရမည်ဖြစ်ကြောင်းသိရသည်။ ပြီးခဲ့သည့်လက ဥရောပသမဂ္ဂ၏ ခွဲတမ်းချမှုကို ငြင်းဆန်သည့်အနေဖြင့် ဟန်ဂေရီ၌ ပြည်လုံးကျွတ်ဆန္ဒမဲပြုလုပ်ကာမဲပေးခဲ့ကြသည်။ သို့သော်မဲထည့်ဝင်သူအရေအတွက်စံနှုန်းပြည့်မီခြင်းမရှိသည့်အတွက် ဆန္ဒမဲယူပွဲမဖြစ်မြောက်ခဲ့ပေ။ လွှတ်တော်တွင်မဲထည့်ဝင်ကြသူများအနက် ၉၈ ရာခိုင်နှုန်းသည် ဟန်ဂေရီဝန်ကြီးချုပ် ဖစ်တာအော်ဗန်၏ ဒုက္ခသည်ခွဲဝေလက်ခံမှုကိုငြင်းပယ်ရန်အဆိုပြုခြင်းကို ထောက်ခံခဲ့ကြသည်။ သို့သော်မဲထည့်ဝင်သူများ၏ ၄၀ ဒသမ ၄ရာခိုင်နှုန်းသာ တရားဝင်မဲအဖြစ် ရေတွက်နိုင်ခဲ့ပြီး ၅၀ရာခိုင်နှုန်း လိုအပ်နေခဲ့သည်ဟု ပြောသည်။ ရွေးကောက်ပွဲသည် ဒုက္ခသည်များအားလက်ခံလိုသည့် ဝန်ကြီးချုပ် ဖစ်တာအော်ဗန်အတွက် အောင်ပွဲလည်းဖြစ်သလို ရုံးခန်းမှတစ်ဆင့်လည်း ဆိုရမည်ဖြစ်ကြောင်း ဥရောပရှိ ဘီဘီစီ သတင်းဌာနမှအယ်ဒီတာကတိရာ အက်ဒလာကပြောကြားခဲ့သည်။ အင်္ဂါနေ့တွင် ပြုလုပ်သည့် မဲခွဲဆုံးဖြတ်မှု၏ရလဒ်မှာ သေချာဖွယ်ရာမရှိကြောင်း သိရသည်။ (ဘီဘီစီ)

မဲပေးသည့်နေ့တွင် နယူးယောက်တွင်လုံခြုံရေးတင်းကျပ်

ဝါရှင်တန် နိုဝင်ဘာ ၈

အမေရိကန်နိုင်ငံရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပစဉ်အတွင်း လုံခြုံရေးစိတ်ချသေချာစေရေး နယူးယောက်မြို့တွင် ရဲအရာရှိ ၅၀၀၀ကို တပ်ဖြန့်ချထားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ယခုတပ်ဖြန့်ထားသည့်လုံခြုံရေး အရေအတွက်မှာ ယခင်ရွေးကောက်ပွဲ ကာလ နှင့်နှိုင်းယှဉ်ကြည့်လျှင် နှစ်ဆနီးပါးရှိကြောင်း သိရသည်။ နယူးယောက်မြို့တော်ဝန်နှင့် မြို့တော်၏ရဲမင်းကြီးက တနင်္လာနေ့က လုံခြုံရေးစီစဉ်ဆောင်ရွက်မှုများကို ရှင်းလင်း ပြောကြားခဲ့သည်။ ရဲအရာရှိများသည် ယာဉ်ကြောပိတ်ဆို့မှုများကို ဖြေရှင်းပေးမည် ဖြစ်ပြီး လုံခြုံရေးတင်းကျပ်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်သည်။ နယူးယောက်မြို့အပါအဝင်အခြားသောပြည်နယ်များ၌လည်း အကြမ်းဖက် အစွန်းရောက်သမားများ၏အန္တရာယ်ကို တားဆီးကာကွယ်ရန် စောင့်ကြည့်ကာကွယ်မှု များပြုလုပ်ထားကြောင်း နယူးယောက်မြို့တော်ဝန်က ပြောသည်။ နယူးယောက်မြို့သည် အကြမ်းဖက်သမားများ၏ လက်အတွင်း ကျရောက် ခံမည်မဟုတ်ကြောင်း၊ လုံခြုံရေးအပြည့်အဝပေးနိုင်ရန် ရဲများနှင့် အစိုးရအဖွဲ့အစည်း များအတူ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း ၎င်းကဆက်ပြောသည်။ ခရီးသွား များက ရဲများကို ရိုင်းဖယ်များကိုင်ဆောင်လျက် မြို့အတွင်းသွားလာနေသည်ကို တွေ့ရသည်မှာ ထိတ်လန့်မိသော်လည်း လုံခြုံမှုကိုခံစားရကြောင်း ပြောသည်။ (အင်န်အိတ်ချ်ကေ)

တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံရေးအရုပ်တော်ပုံနှင့်ပတ်သက်၍ စုံစမ်းစစ်ဆေးရန် ဆမ်ဆောင်းကုမ္ပဏီအား ဝင်ရောက်စီးနင်း

ဆိုးလ် နိုဝင်ဘာ ၈

တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံတွင် သမ္မတပက်ဂွန်ဟေး၏ နိုင်ငံရေးဆိုင်ရာဆူပူအုံကြွမှုဖြစ်စေခဲ့သည့် အကြောင်းနှင့်ပတ်သက်ဆက်သွယ် နေသည်ဟုဆိုကာ ဆမ်ဆောင်းအီလက်ထရွန်းနစ်ကုမ္ပဏီရုံးများအား တရားစွဲဆိုသူများက စုံစမ်းစစ်ဆေးရန် စီးနင်းဝင်ရောက် ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ တာဝန်ရှိသူများသည် သမ္မတပက်ဂွန် ခင်းနှီးကျွမ်းဝင်သည့် သူငယ်ချင်းဖြစ်သူ ချိုင်ဆွန်ဆီ၏သမီးထံသို့ ဆမ်ဆောင်းကုမ္ပဏီက ငွေပေးခဲ့သည်ဟုသောစွပ်စွဲမှုများကို စုံစမ်းစစ်ဆေးလျက်ရှိကြောင်းသိရသည်။ မစ္စူချိုင်သည် သမ္မတနှင့်ရင်းနှီးကျွမ်းဝင်မှုကို အခွင့် ကောင်းယူကာ နိုင်ငံရေးကိစ္စရပ်များတွင်ဝင်ရောက်စွက်ဖက်ခဲ့ပြီး ငွေကြေးအကျိုးအမြတ်ရှာဖွေမှုများပြုလုပ်ခဲ့သည်ဟု စွပ်စွဲခြင်းခံ ထားရသူဖြစ်သည်။ ဆမ်ဆောင်းကုမ္ပဏီကဝင်ရောက်စီးနင်းခံရခြင်းကို ဘီဘီစီသို့ အတည်ပြုပြောကြားခဲ့သည်။ သို့သော် တစ်စုံတစ်ရာ ထင်မြင် ပြောဆိုမှုမျိုးမရှိခဲ့ပေ။ သမ္မတပက်ဂွန် ချိုင်ဆွန်ဆီနှင့် ၎င်း၏ဆက်သွယ်မှုနှင့်ပတ်သက်ပြီး လူသိရှင်ကြား တောင်းပန်ခံရချ ခဲ့သော်လည်း ပြည်သူများက ၎င်းအားရာထူးမှနှုတ်ထွက်ရန် တောင်းဆိုနေကြဆဲဖြစ်သည်။ တောင်ကိုရီးယား နိုင်ငံသားများစွာတို့အား ရက်သတ္တပတ်များစွာကြာအောင် လှုပ်လှုပ်ရှားရှားဖြစ်သွားစေခဲ့သည့် မစ္စူချိုင်၏ နိုင်ငံရေးဆိုင်ရာ လိမ်လည်လှည့်ဖြားမှုတွင် ဆမ်ဆောင်းကုမ္ပဏီက မစ္စူချိုင်နှင့် ၎င်း၏သမီးဖြစ်သူတို့ ပူးတွဲပိုင်ဆိုင်သည့် ကုမ္ပဏီသို့ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၃ဒသမ ၁သန်းကိုအကူအညီပေးအပ်ခဲ့သည်ဟုသော စွပ်စွဲချက်များအပေါ်စုံစမ်းစစ်ဆေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ မစ္စူချိုင်အားနိုဝင်ဘာ၃ရက်တွင် လိမ်လည်မှုနှင့် အာဏာအလွဲသုံးစားမှုတို့ဖြင့် ဖမ်းဆီးခဲ့သည်။ (ဘီဘီစီ)



အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်ရေးသမားတွေကို မိုဆူးလ်မြို့ကနေထွက်သွားအောင် မောင်းနှင်တိုက်ထုတ်လိုက်ပြီးတဲ့အချိန်မှာ အီရတ်ဘာသာရေးအုပ်စုဝင်ဖြစ်တဲ့ ယာဇီဒစ်မျိုးနွယ်စုတွေဟာ အိုင်အက်စ်အစွန်းရောက်အဖွဲ့ရဲလက်အတွင်းမှာ အထိအနာဆုံးနဲ့ ပျက်ဆီးမှု အခံရဆုံး မျိုးနွယ်စုတွေဖြစ်ခဲ့ပါတယ်။

လမ်းလျှောက်ရင်း လမ်းပျောက်ခဲ့ကြသူများ

ကလျာမိုးမြင့်

ကြေကွဲဖွယ်ရာဖြစ်ရပ်ကို ပြန်ပြောပြချိန်မှာ ယာဇီဒစ်အမျိုးသမီးတစ်ဦးဟာ စတင် ငိုကြွေးခဲ့ပါတယ်။ အဲဒီအချိန်မှာ အနီးမှာရှိနေတဲ့ ငှင်းရဲသူငယ်ချင်းအမျိုးသမီးဆီကပါ ငိုရိုက်သံ ထပ်မံထွက်ပေါ်လာခဲ့တယ်။ ဒီလိုနဲ့ပဲ ယာဇီဒစ် အမျိုးသမီးတွေရဲ့ အဆက်မပြတ်တဲ့ ငိုရိုက်သံ တွေဟာ ပတ်ဝန်းကျင်တစ်ဝှမ်းလုံး သောသောညံ့ သွားပါတော့တယ်။



ယာဇီဒစ်မျိုးနွယ်စုတစ်စုဟာ ၂၀၀၄ ခုနှစ်က ငှင်းတိုက်ခတ်ခြင်းကြောင့် ဆင်ဂျာတောင်ကုန်း ဒေသကို အိုင်အက်စ်အစွန်းရောက် စစ်သွေးကြွ အဖွဲ့တွေ ဘယ်လိုဝင်ရောက်လာကြပြီး လူထောင်ပေါင်းများစွာကို ရက်စက်ကြမ်းကြုတ်စွာ သတ်ဖြတ်ကာ အပြစ်မဲ့ပြည်သူများစွာကို မညာမတာမောင်းထုတ်ခဲ့ကြတဲ့ ရင်နင့်စရာအကြောင်း အရာတစ်ရပ်ကို ပြန်ပြောင်းပြောဆိုနေကြတာ ဖြစ်ပါတယ်။

“ဖမ်းဆီးခံထားရတဲ့ ကျွန်မတို့ရဲ့အိမ်နီးချင်း မိတ်ဆွေတချို့ဟာ ထွက်ပြေးဖို့ကြိုးစားခဲ့ကြ တယ်။ ဒါပေမယ့် တောင်တန်းကြီးတွေပေါ်ကို မရောက်ခင်မှာဘဲ စစ်သွေးကြွတွေက ပြန်ဖမ်းမိ သွားပြီး ထွက်ပြေးသူတွေအားလုံး အသတ်ခံ လိုက်ရတယ်။ မိန်းမတွေနဲ့ ကလေးတွေကို ဖမ်းခေါ်သွားခဲ့ပြီး အများစုက သေဆုံးခဲ့ကြ တယ်”လို့ အမျိုးသမီးတစ်ဦးက ပြောပြခဲ့ပါတယ်။ ဘယ်ယာဇီဒစ်အမျိုးသမီးကမှ သူတို့ရဲ့နာမည်ကို ထုတ်ဖော်မပြောရလောက်တဲ့အထိ အကြောက် တရားကြီးစိုးနေခဲ့ကြပါတယ်။ နှစ်နှစ်လုံးလုံး ရင်ဆိုင်ခဲ့ရတဲ့ ခါးသီးသောအတွေ့အကြုံက ဒီ

အမျိုးသမီးတွေရဲ့ရင်ထဲမှာ အကြောက်တရား တစ်ခုကို နက်နက်ရှိုင်းရှိုင်းအမြစ်တွယ်နိုင်မှာစေ ခဲ့ပါပြီ။

“အိုင်အက်စ် အကြမ်းဖက်သမားတွေကို ကျွန်မတို့ရဲ့နယ်မြေကနေ ထွက်ခွာသွားအောင် တိုက်ထုတ်ကောင်း တိုက်ထုတ်နိုင်ပါလိမ့်မယ်။ ဒါပေမယ့် ကျွန်မတို့တွေကတော့ ကိုယ့်ဇာတိ မြေကိုပြန်ဖို့ ဘယ်လိုမလွယ်ကူနိုင်တော့ပါဘူး။ တစ်ခုခုဆိုးဆိုးရွားရွား ဖြစ်လာဦးမလားဆိုတဲ့ အတွေးတွေနဲ့ပဲ အသက်ဆက်နေခဲ့ရပါတယ်”လို့ အမျိုးသမီးတစ်ဦးက ပြောပါတယ်။ အကြီးအကျယ် ပျက်စီးခဲ့ပြီဖြစ်တဲ့ ဆင်ဂျာမြို့နယ် ပတ်ပတ်လည် ကျေးရွာတွေက ယာဇီဒစ်တွေအနေနဲ့ အိမ်ပြန်ဖို့ ဘာကြောင့်လောက်တောင် ကြောက်လန့်နေ ရတယ်ဆိုတာကို သဘောပေါက်စေခဲ့ပါတယ်။

နေအိမ်အဆောက်အအုံတွေကစပြီး လမ်း တွေ၊ တံတားတွေပါမကျန် ပျက်စီးကြေမှုနေပြီ လို့ အီရတ်အစိုးရအဖွဲ့က ဝန်ကြီးတစ်ဦးဖြစ်တဲ့ ဒါရာယာရာကပြောကြားခဲ့ပါတယ်။ ယာဇီဒစ် မျိုးနွယ်စုတွေ နေထိုင်သွားတဲ့ ဧရိယာတွေမှာ ပြန်လည်တည်ဆောက်ရေး လုပ်ငန်းစဉ်တွေကို ကောင်းကောင်းလုပ်ဆောင်နိုင်ဖို့ဆိုတာတောင် အချိန်တွေ ဘယ်လောက်အထိ ကြာမြင့်ဦးမယ် ဆိုတာကို ဒါရာက ပွင့်ပွင့်လင်းလင်းပဲ ပြောကြား သွားခဲ့ပါတယ်။ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ဖို့ ဆိုတာဟာ ငြိမ်းချမ်းမှုနဲ့ တည်ငြိမ်မှုလိုအပ်တယ်။ ဒီလိုဖြစ်လာဖို့ တော်တော်လေးကိုကြာဦးမှာပါလို့ ငှင်းကပြောပါတယ်။

အခုအခါမှာတော့ ယာဇီဒစ်မျိုးနွယ်စုတွေ ဟာ ဒုက္ခသည်စခန်းတွေမှာ စိတ်ဓာတ်ကျစွာ နေထိုင်ရင်း ရွက်ဖျင်တဲ့တွေ့ရအောက်ကနေ နောက်ထပ်ကျရောက်လာတော့မယ့် ဆောင်း ရာသီကို အလေးအနက်တွေးတောနေကြပါ တယ်။ တချို့ကတော့ အိမ်ပြန်ဖို့ဆိုတဲ့မျှော်လင့် ချက်ကို လုံးဝစွန့်လွှတ်လိုက်ပြီး ဥရောပနဲ့ မြောက်အမေရိကမှာ ခိုလှုံရာရှာဖွေဖို့ လုံးပန်းနေ ကြပါတယ်။ လာလစ်ရ်မှာရှိတဲ့ ယာဇီဒစ်တွေရဲ့ အမြင်မြတ်ဆုံးဘုရားကျောင်းဆီသို့ လူပေါင်း များစွာကိုခေါ်ဆောင်လာခဲ့တဲ့ ကျောင်းဆရာ လပ်ကွမန်ဆူလီမန်အတွက်ကတော့ စိုးရိမ် သောကဖြစ်စရာတွေ တစ်ပွဲတစ်ပိုက်နဲ့ပါ။ ကာအစ်စတန်မှာရှိတဲ့ယာဇီဒစ်တွေအဖို့ မျှော်လင့် ချက်ပျောက်ဆုံးနေပြီး ငှင်းတို့ဟာ ဂျာမနီပြင်သစ် နဲ့ ဩစတြေးလျနိုင်ငံတွေဆီသွားဖို့ စိုင်းပြင်းနေ ကြတယ်လို့ ငှင်းကပြောပါတယ်။

မစ္စတာဆူလီမန်စိုးရိမ်ကြောင့်ကြနေရတဲ့ အချက်က အိမ်တွေနဲ့လမ်းတွေပျက်စီးပြိုလဲသွား တဲ့ပြဿနာထက်ပိုပါတယ်။ “ယာဇီဒစ်တွေအနေ နဲ့ နေရပ်ပြန်ပြီး ဆင်ဂျာတောင်တန်းတွေပေါ်မှာ ပြန်လည်နေထိုင်သွားဖို့ ခက်ခဲသွားစေတဲ့ အဓိက ပြဿနာကတော့ ကျွန်တော်တို့ရဲ့ အနီးကပ်ဆုံး ရန်သူဖြစ်တဲ့ အိမ်နီးချင်းတွေက အိုင်အက်စ်အဖွဲ့ ကို အကူအညီပေးနေခဲ့တာကြောင့် ဖြစ်ပါတယ်။ ငှင်းတို့ဟာ ဆွန်နီအစ္စလာမ်တွေ ဆင်ဂျာ တောင်တန်းတွေပေါ်မှာ ရှိနေကြတယ်”လို့ ထပ်တလဲလဲပြောဆိုခဲ့ပြီး ဘယ်သူက ယာဇီဒစ်

ဖြစ်တယ်။ ဘယ်သူက ယာဇီဒစ်မဟုတ်ဘူးဆိုတာ ကို အိုင်အက်စ်တွေကို ပြောပြခဲ့တဲ့ ယာဇီဒစ် မျိုးနွယ်စုတွေထဲက တစ်ယောက်ဖြစ်နေတယ်လို့ ဆူလီမန်က ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။

ယာဇီဒစ်အမျိုးသားတွေကို သတ်ဖြတ်ပြီး အမျိုးသမီးတွေကို ဖမ်းခေါ်သွားအောင် ရွာတွေ မှာ ရှိနေကြတဲ့သူတွေကပဲ ကူညီနေကြတာ ပါ။ ဒီတော့ ဘယ်မိသားစုက အတူတကွ ပြန်ဆုံ နိုင်ကြတော့မှာလဲ။ ယာဇီဒစ်အမျိုးသမီးငယ် ဘယ်နှစ်ယောက်လောက်ဟာ အိုင်အက်စ်အဖွဲ့ရဲ့ ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်သွားခြင်းကို ခံလိုက်ရပြီ ဆိုတာ ဘယ်သူကမှ တိတိကျကျမပြောဆိုနိုင် ကြတော့ပါဘူး။ ဒါပေမယ့် ဂုလသမဂ္ဂအဖွဲ့က တော့ ၅၀၀၀ နဲ့ ၇၀၀၀ အကြားရှိခဲ့ပြီလို့ သတင်း ပေးပို့ခဲ့ပါတယ်။ အများစုဟာ မိုဆူးလ်မြို့မှာရော ဆီးရီးယားနယ်စပ်တစ်လျှောက်မှာပါ လိုင်ကျွန် အဖြစ်အသုံးချခံလိုက်ရတာဖြစ်တယ်လို့ ဖော်ပြ ခဲ့ပါတယ်။

မိုဆူးလ်မြို့ရဲ့ လမ်းတွေပေါ်မှာ အီရတ် တပ်မတော်က တင့်ကားတွေဝင်ရောက်လာတာ ကို ယာဇီဒစ်တွေက စောင့်ကြည့်နေခဲ့ကြပါ တယ်။ မကြာသေးမီကမှ သူတို့တွေဟာ အဲဒီ နေရာတွေမှာ ရှိခဲ့ကြသေးတယ်။ အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦး ကတော့ လွတ်မြောက်သွားပါတယ်။ ကျန်တဲ့သူ တွေ ဘယ်လိုဆက်ဖြစ်သွားလဲဆိုတာကိုတော့ မသိဘူးလို့ ယာဇီဒစ်အမျိုးသမီးတစ်ဦးက ပြော ကြားခဲ့ပါတယ်။ အမည်မဖော်လိုသူ အမျိုးသမီး တစ်ဦးကတော့ အိုင်အက်စ်တွေရဲလက်ထဲမှာပဲ

ကျန်ရှိနေသေးတဲ့ ငှင်းရဲ့ မိသားစုဝင်တစ်ဦး အတွက် လက်တုံ့ပြန်မယ်လို့ ပြောဆိုနေခဲ့ပါ တယ်။ အမျိုးသမီးဟာ ဒီအကြောင်းအရာတွေ ကို ဗြိတိန်နိုင်ငံကိုယ်စားပြု The Lotus Flower ပရဟိတအသင်းက ဖွဲ့စည်းလုပ်ကိုင် နေတဲ့ ကွာဒီရာဒုက္ခသည်စခန်းရှိ ပြန်လည် ထူထောင်ရေးစခန်းမှာ ပြောပြနေခဲ့တာဖြစ်ပါ တယ်။

ဒီနေရာမှာနေထိုင်ရင်းနဲ့ ယာဇီဒစ်အမျိုး သမီးတွေဟာ စက်ချုပ်လုပ်ငန်းအပါအဝင် အခြားသော အသုံးဝင်အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း ပညာရပ်တွေကို ကျွမ်းကျင်တတ်မြောက်အောင် သင်ကြားနေကြပါတယ်။ တစ်နေ့နေမှာ အသက် မွေးလုပ်ငန်းတွေကနေ ငှင်းတို့ရဲ့ စားဝတ်နေ ရေးအတွက် လုံလောက်တဲ့ ဝင်ငွေရရှိဖို့ဆိုတဲ့ မျှော်လင့်ချက်တွေအပြည့်နဲ့ပါ။ အရေးအကြီး ဆုံးအချက်က သူတို့တွေရဲ့ဘဝ ကျန်းမာပြီး ထူထူထောင်ထောင်ပြန်ဖြစ်လာဖို့လို့ စီမံကိန်း လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်နေတဲ့ မန်နေဂျာ ပြောခဲ့ ပါတယ်။

ယာဇီဒစ်တွေအနေနဲ့ ငှင်းတို့စွန့်ခွာလာ ခဲ့ကြတဲ့ ကျေးရွာတွေကို ပြန်မြင်ရဖို့ဆိုတာက တော့ နောက်မျိုးဆက်တွေအထိတောင် မျှော်လင့် ချက်မဲ့နေတဲ့ အခြေအနေမျိုးပါ။ အဲဒီမှာ ကျန်ရစ် ခဲ့တဲ့ မိသားစုဝင်တွေရဲ့ အသက်ရှင်ကျန်းရစ်နိုင် မယ့်အခွင့်အလမ်းဆိုတာဟာလည်း ဝေးသထက် ဝေးကွာလျက်...။

ကိုးကား- အီဘီစီ (၄.၁၁.၂၀၁၆)

မစ္စတာဆူလီမန် စိုးရိမ်ကြောင့်ကြ နေရတဲ့အချက်က အိမ်တွေနဲ့ လမ်းတွေ ပျက်စီးပြိုလဲသွားတဲ့ ပြဿနာထက် ပိုပါတယ်။ ယာဇီ ဒစ်တွေအနေနဲ့ နေရပ်ပြန်ပြီး ဆင်ဂျာတောင်တန်းတွေပေါ်မှာ ပြန်လည် နေထိုင်သွားဖို့ ခက်ခဲ သွားစေတဲ့ အဓိက ပြဿနာက တော့ ကျွန်တော်တို့ရဲ့ အနီးကပ် ဆုံးရန်သူဖြစ်တဲ့ အိမ်နီးချင်းတွေ က အိုင်အက်စ်အဖွဲ့ကို အကူအညီ ပေးနေခဲ့တာကြောင့်ဖြစ်



အိန္ဒိယ ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားအတွက် စတန့်သမားနှစ်ဦး သရုပ်ဆောင်စဉ် ရေနစ်

နယူးဒေလီ နိုဝင်ဘာ ၈

အိန္ဒိယမှ စတန့်သရုပ်ဆောင်နှစ်ဦးသည် နိုင်ငံတော်ပိုင်း ဘင်္ဂလားအနီး ဆည်အတွင်းသို့ ခုန်ချသည့် ဇာတ်ဝင်ခန်းရိုက်ကူးစဉ် ရေနစ်ခဲ့သည်။ ရုပ်ရှင် သရုပ်ဆောင်နှစ်ဦးမှာ အန်လီဗီရာမာနှင့် ရာချီအူဒေးတို့ဖြစ်ပြီး ဟယ်လီကော်ပတာမှတစ်ဆင့် ရေထဲသို့ခိုင်ပင်ထိုးချသည့်အခန်းရိုက်ကူးစဉ် နစ်မြုပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ဒေသတွင်းမှ စုံစမ်းစစ်ဆေးရေးမှူးက ပြောကြားရာတွင် သရုပ်ဆောင်နှစ်ဦးစလုံးမှာ ရေကူးခပ်နိုင်ခြင်းမရှိကြောင်း၊ ထို့ပြင် ငှင်းတို့နှစ်ဦးစလုံးကို အချိန်မီကယ်ဆယ်နိုင်ခြင်းမရှိကြောင်းဖြေကြားခဲ့သည်။

ရဲမှူးက ထုတ်လုပ်သူများကို ပေါ့လျော့မှုအတွက် ရာဇဝတ်မှုအဖြစ် အမှုဖွင့်ထားသည်။ အသက်လုံခြုံရေးအတွက် ကြိုတင်ကာကွယ်ထားမှုများ ရိုက်ကွင်းတွင် စီစဉ်ထားခြင်းမရှိသလို အသက်ကယ်အင်္ဂါဝတ်ဆင်ထားခြင်းမျိုးလည်းမရှိပေ။ ထို့ပြင် ကယ်ဆယ်ရေးအသင်းနှင့် အရေးပေါ် လူနာတင်ယာဉ်များလည်း စီစဉ်ထားခြင်းမရှိပေ။

ထင်ရှားသည့် သရုပ်ဆောင်တစ်ဦးဖြစ်သည့် ဝီဂျေးသည်လည်း ယခုကဲ့သို့ အခန်းမျိုးသရုပ်ဆောင်ခဲ့ဖူးသော်လည်း ကမ်းခြေသို့ အန္တရာယ်မရှိ ကူးခပ်သွားနိုင်ရေး စီစဉ်ထားနိုင်ခဲ့သည်။ (ရိုက်တာ)

မွန်အမျိုးသားပညာရေးကဏ္ဍ မူဝါဒပိုင်းဆိုင်ရာ အကြံဉာဏ်ရယူခြင်း ဆွေးနွေးပွဲပြုလုပ်

ကျိုက်ထို နိုဝင်ဘာ ၈
မွန်အမျိုးသားပညာရေးကော်မတီ(ဗဟို)နှင့် ကျိုက်ထို မြို့နယ် မွန်စာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှုကော်မတီတို့ ပူးပေါင်း၍ မွန်အမျိုးသားပညာရေးကဏ္ဍ မူဝါဒပိုင်းဆိုင်ရာ အကြံဉာဏ်ရယူခြင်း ဆွေးနွေးပွဲကို ကျိုက်ထိုမြို့၊ ပိဝေ ကာရာမ မွန်ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း၌ နိုဝင်ဘာ ၆ ရက် က ပြုလုပ်ခဲ့သည်။



ဆွေးနွေးပွဲတွင် ကျိုက်ထိုမြို့နယ် မွန်စာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်အောင်ဆန်းက အမှာစကား ပြောကြားပြီး မွန်အမျိုးသားပညာရေးကော်မတီ (ဗဟို) မှ စာပေသင်ရိုးညွှန်းတမ်းနှင့် သုတေသနညွှန်ရေးရေးမှူး ဦးမင်းအောင်ဇော်က မွန်လူမျိုးတို့၏ သမိုင်းကြောင်းနှင့် မွန်စာပေနှင့်ယဉ်ကျေးမှု သမိုင်းကြောင်းများကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ဆွေးနွေးပွဲ တက်ရောက်သည့် မွန်တိုင်းရင်းသားတိုင်းရင်းသားများက မွန်အမျိုးသားပညာရေးကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေမည့် မူဝါဒပိုင်းဆိုင်ရာများကို အကြံပြုတင်ပြ ဆွေးနွေးခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

လွှတ်တော်အတွေ့အကြုံများ ရှင်းလင်း

ရေဦး နိုဝင်ဘာ ၈
ရေဦးမြို့ မြို့သီတာခန်းမ၌ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၏ အတွေ့အကြုံများ ပြည်သူများထံ ရှင်းလင်းပွဲကို နိုဝင်ဘာ ၅ ရက်က ပြုလုပ်ခဲ့ပြီး ပြည်သူ့အသံများလည်း ရယူခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ရှင်းလင်းပွဲတွင် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး လျှပ်စစ်၊ စက်မှုနှင့် လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး ဝန်ကြီးဦးသန်းညွန့်ဝင်းက အမှာစကားပြောကြားပြီး အမျိုးသားလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးဝင်းအောင်၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါက်တာမင်းသိန်းနှင့် တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးမြင့်ထွေးတို့က လွှတ်တော်အလိုက် တွေ့ကြုံခဲ့ရပုံများနှင့် လွှတ်တော်တွင်းဆောင်ရွက်ချက်များကို ပြည်သူများအား ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။
ထို့နောက် ရှင်းလင်းပွဲတက်ရောက်သော ရပ်ကွက် ကျေးရွာအသီးသီးမှ ကိုယ်စားလှယ်များက ဒေသအလိုက် လိုအပ်ချက်များနှင့်ပတ်သက်၍ မေးခွန်းပေါင်းနှစ်ဆယ်ကျော် မေးမြန်းကြပြီး ဝန်ကြီးနှင့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက လတ်တလော ဖြေရှင်း၍ရသည့် တင်ပြချက်များကို ချက်ချင်းဖြေကြားရှင်းလင်းပေးခဲ့ကာ ချက်ချင်းဖြေရှင်းမရနိုင်သည့် ကိစ္စရပ်များကိုမူ မှတ်တမ်းတင်ထားပြီး သက်ဆိုင်ရာနှင့် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဖြေရှင်းပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။



မိုးညှင်းတွင် တိုင်းလိုင်(ရှမ်းနီ)ရိုးရာသိုင်းသင်တန်းဆင်းပွဲ ကျင်းပ



မိုးညှင်း နိုဝင်ဘာ ၈
ကချင်ပြည်နယ် မိုးညှင်းမြို့နယ် ရှမ်းနီလူငယ်များအဖွဲ့က ကြီးမှူးဖွင့်လှစ်ခဲ့သော ရှမ်းနီရိုးရာသိုင်းသင်တန်း အမှတ်စဉ်(၁)၏ သင်တန်းဆင်းပွဲကို မိုးညှင်းမြို့၊ သန္တသုခဓမ္မာရုံ၌ နိုဝင်ဘာ ၄ ရက်က ကျင်းပခဲ့သည်။
သင်တန်းဆင်းပွဲတွင် ရှမ်းနီအမျိုးသား ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အကျိုးတော်ဆောင်အဖွဲ့(ဗဟို) ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ရှမ်းနီလူငယ်များသိုင်းအဖွဲ့ချုပ်နာယက ဦးတင်ဇေလေးနှင့် ရှမ်းနီလူငယ်များသိုင်းအဖွဲ့ချုပ် သင်တန်းမှူး ဦးဌေးမောင်ဆွေတို့က သင်တန်းဖွင့်လှစ်ခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး သင်တန်းသား သင်တန်းသူ ၅၂ ဦးအား သင်တန်းဆင်းဂုဏ်ပြုလက်မှတ်များ ပေးအပ်ခဲ့ကာ သင်တန်းသား သင်တန်းသူများက သရုပ်ပြသိုင်းကွက်များ တင်ဆက်ပြသခဲ့ကြသည်။
အဆိုပါ သင်တန်းကို တိုင်းလိုင်(ရှမ်းနီ) တိုင်းရင်းသားတို့၏ အမျိုးသားရေးလက္ခဏာများ မပျောက်ပျက်စေရန်နှင့် ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအစဉ်အလာကို ထာဝစဉ် ထိန်းသိမ်း စောင့်ရှောက်နိုင်ရန်ရည်ရွယ်၍ ဖွင့်လှစ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကာ သင်တန်းကာလ တစ်လကြာ သင်ကြားပို့ချခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

တိုးချဲ့ကာကွယ်ဆေးထိုး လုပ်ငန်းအကြောင်း ဆွေးနွေးပွဲပြုလုပ်

လှိုင်းဘွဲ့ နိုဝင်ဘာ ၈
ကချင်ပြည်နယ် လှိုင်းဘွဲ့မြို့နယ်အတွင်း ဆောင်ရွက်မည့် တိုးချဲ့ကာကွယ်ဆေးထိုးလုပ်ငန်းအကြောင်း ဆွေးနွေးပွဲကို မြို့နယ်ပြည်သူ့ဆေးရုံ သင်တန်းခန်းမ၌ နိုဝင်ဘာ ၆ ရက်က ကျင်းပခဲ့သည်။
ဆွေးနွေးပွဲတွင် ပြည်နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန တိုးချဲ့ကာကွယ်ဆေးထိုးလုပ်ငန်းမှ လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါက်တာနိုင်နိုင်ထွန်းနှင့် ကော်သူးလေကျန်းမာရေးနှင့် ကယ်ဆယ်ရေးဌာနမှ အကြီးတန်းအတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါက်တာအက်ဒမာတာတို့က အမှာစကားပြောကြားကာ လှိုင်းဘွဲ့မြို့နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှ ဒေါက်တာမြင့်သိန်းထွန်းနှင့် လှိုင်းဘွဲ့မြို့နယ်အတွင်းရှိ အခြေခံကျန်းမာရေးလုပ်သား ၆၁ ဦးတို့က တိုးချဲ့ကာကွယ်ဆေးထိုးလုပ်ငန်းအကြောင်း အသေးစိတ်ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။
(မြို့နယ် ပြန်/ဆက်)

ဆင်စခန်းစာသင်ကျောင်းများသို့ ရေသန့်စက်နှင့် စာရေးကိရိယာများ လှူဒါန်း

ဒိုက်ဦး နိုဝင်ဘာ ၈
မြန်မာ့သစ်လုပ်ငန်း ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး(အရှေ့) ပဲခူး(မြောက်) သစ်ထုတ်လုပ်ရေး ဒေသ အားမာန်(၂)နယ်အတွင်းရှိ ဆင်စခန်းစာသင်ကျောင်းများမှ ကျောင်းသားကျောင်းသူများအတွက် ရေသန့်စက်နှင့် စာရေးကိရိယာများ၊ စာအုပ်များကို အလှူရှင်များက နိုဝင်ဘာ ၅ ရက်တွင် ကျောင်းများသို့အရောက် သွားရောက်လှူဒါန်းခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။
ခရုချောင်း ဆင်စခန်းစာသင်ကျောင်း၊ သယံဇာတမြောင်ဆင်စခန်း စာသင်ကျောင်းနှင့် ကြိမ်နီဆင်စခန်းစာသင်ကျောင်းတို့တွင် ချိုတဲ့စွာ ပညာသင်ကြားနေကြရသော ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအတွက် ၃၂ လီတာ ရေသန့်စက်သုံးလုံး၊ စာရေးကိရိယာများ၊ ကျောင်းဝတ်စုံများ၊ နာရီများ၊ သွားတိုက်ဆေး၊ သွားပွတ်တံများ၊ မုန့်မျိုးစုံတို့ကို မေတ္တာရိပ်(မန္တလေး)ပရဟိတအဖွဲ့၊ ဒိုက်ဦးပရဟိတအဖွဲ့နှင့် ပဲခူးမြို့ MEGA ကုမ္ပဏီမှ ဆေးကုန်စာအုပ်များနှင့် ဂျာနယ်မျိုးစုံကို သွားရောက်လှူဒါန်းခဲ့ကြပြီး အဆိုပါကျောင်းများမှ စတုတ္ထတန်း အောင်မြင်သည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများမှာ မြို့နှင့်အလှမ်း



မန္တလေး-မြစ်ကြီးနား ကုန်တင်စာပို့ရထား ဘီးချော်မှုဖြစ်

အင်းတော် နိုဝင်ဘာ ၈
ဝန်းသိုမြို့နယ် ဘုံချောင်းဘူတာနှင့် အင်းတော်မြို့နယ် မဲဇာဘူတာကြား၌ မန္တလေး-မြစ်ကြီးနား ကုန်တင်စာပို့ရထားသည် နိုဝင်ဘာ ၆ ရက်က ဘီးချော်မှုဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး လူထိခိုက်ဒဏ်ရာရမှု မရှိကြောင်း သိရသည်။
စက်ခေါင်းမောင်း ဦးနေမျိုးအောင်နှင့် ဝက်ပိုလ် ဦးဟိန်းမင်းတို့ မောင်းနှင်လာသည့် စက်ခေါင်းအမှတ် DD-969 ရထားသည် ဝန်းသိုမြို့နယ် ဘုံချောင်းဘူတာမှ အင်းတော်မြို့နယ် မဲဇာဘူတာသို့ ထွက်ခွာလာစဉ် ရထား၏ ကုန်တင်တွဲအမှတ် GPHV 40262၊ GPHV-40423 နှင့် ဘရိုင်တွဲ BBEZ- 10591 တို့မှာ ဘီးချော်သွားခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်းနှင့် အဆိုပါဖြစ်စဉ်ကြောင့် ခရီးသည်နှင့် ဝန်ထမ်းများ ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ခြင်းမရှိကြောင်း သိရသည်။
ရထားဘီးချော်မှုဖြစ်ရာနေရာသို့ နမ်းခမ်းရိုပိုင်ကြီး ဦးရဲသီဟနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ လမ်းပိုလ် ဦးကျော်မင်းထွန်းနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ နမ်းခမ်းရိုကင်းစခန်းမှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ နမ်းခမ်းဘူတာရုံတပ်ဖွဲ့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များ သွားရောက်၍ လမ်းရှင်းလင်းရေး ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ဦးရဲ(ကသာ)

ဘာနေပျူးကွင်းမှာ အသက် ၃၆ နှစ်တိုင်အောင် ဆက်ကစားမယ့် စီရော်နယ်ဒို

မိုးမြင့်လင်းလက်



ငါးပွဲမြောက်အနိုင်မရမှုကို အဆုံးသတ်ခဲ့တဲ့ ဝက်စ်ဘရွန်း

ဝက်စ်ဘရွန်းအသင်းဟာ ပရီမီယာလိဂ်ပွဲစဉ်(၁၁)မှာ လက်ရှိချန်ပီယံ လက်စတာကို နှစ်ဂိုး-တစ်ဂိုးနဲ့ အနိုင်ကစားပြီး ငါးပွဲမြောက် အနိုင်မရမှုကို အဆုံးသတ်ခဲ့ပါတယ်။ တစ်ချိန်တည်းမှာပဲ ပရီမီယာလိဂ်ရဲ့ ချန်ပီယံလက်စတာအသင်းကို ယောနီဖုတ် ၁၄ နေရာကို အရောက်ပို့လိုက်ပါတယ်။

အိမ်ကွင်းပွဲပေါင်း ၂၀ ရှုံးပွဲမရှိ စံချိန်တင်ထားတဲ့ လက်စတာအသင်းကို အကြိတ် အနယ်ကစားပြီး ဂျိမ်းမာရီဆင်နဲ့ မက်စီးလစ်တို့ရဲ့ ဂိုးတွေနဲ့ လက်စတာကို အနိုင်ယူခဲ့ ပါတယ်။ ယာနီရေချိုးရဲ့ လက်စတာအသင်းဟာ ဒီပွဲရဲ့ ရလဒ်ကြောင့် ယောနီဖုတ် ၁၄ နေရာကို ခုန်ဆင်းလိုက်ရပါတယ်။

ဝက်စ်ဘရွန်းအသင်းဟာ အကောင်းဆုံးခြေစွမ်းပြပြီး အနိုင်ရခဲ့တယ်လို့ ဆိုပါတယ်။ ပရီမီယာလိဂ် အိမ်ကွင်းပွဲအများစုမှာ ဂိုးသွင်းယူပေးနိုင်ခဲ့တဲ့ လက်စတာအသင်းရဲ့ တိုက်စစ်မှူး ဟာဒီဟာလည်း အရန်လူထိုင်ခဲ့မှာသာ ထိုင်ခဲ့ရပါတယ်။ ဒီအတွက်ကြောင့် လည်း ဂိုးတွေမသွင်းနိုင်ဘဲဖြစ်ခဲ့ရတယ်လို့ ဆိုပါတယ်။ ဝက်စ်ဘရွန်းကတော့ ဒီပွဲ အနိုင်ရခဲ့တဲ့အတွက် ငါးပွဲဆက်တိုက်အနိုင်မရမှုကို အဆုံးသတ်သွားနိုင်ခဲ့ပါတယ်။



ကမ္ဘာ့အကောင်းဆုံး ဘောလုံးသမားဆုရ စီရော်နယ်ဒိုဟာ ရိုးရဲမက်ဒရစ်နဲ့အတူ အောင်ပွဲတွေဆက်လက်ရရှိနေပါတယ်။ ဒီအတွက်ကြောင့်လည်း ရိုးရဲမက်ဒရစ်က နောက်ထပ် ငါးနှစ်သက်တမ်းစာချုပ်ဖို့ သဘောတူလိုက်ပြီဖြစ်ပါတယ်။ ဘာနေပျူးရဲ့ တာဝန်ရှိသူတွေက စီရော်နယ်ဒိုကို အသက် ၃၆ နှစ်အထိတိုင်အောင်ကစားဖို့ တရားဝင်ထုတ်ပြန်ကြေညာ လိုက်ပြီဖြစ်ပါတယ်။



အင်္ဂလန်အသင်းမှာ ပါဝင်လာတဲ့ ကွင်းလယ်ကစားသမား ဂျက်ဝီရှရီ

ယူရို ၂၀၁၆ မှာ အခြေမလှခဲ့တဲ့ အိုက်စလန်ကစားသမား ဂျက်ဝီရှရီကို အင်္ဂလန် ယာယီ နည်းပြဆောက်ဂိတ်က ပထမဆုံးအကြိမ်အဖြစ် အင်္ဂလန်အသင်းနဲ့အတူ ကစားဖို့ ရွေး ချယ်ထားပါတယ်။ အင်္ဂလန်အသင်းဟာ စပိန်က အိမ်ရှင်အဖြစ် လက်ခံမကစားမီ သောကြာနေ့မှာ စကော့တလန်အသင်းနဲ့ ကစားရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ဘုန်းမောက်ကို အငှားချထားတဲ့ အာဆင်နယ်အသင်းရဲ့ ကွင်းလယ်ကစားသမား ဝီရှရီဟာ ယူရို ၂၀၁၆ အပြီးမှာ နိုင်ငံတကာပွဲ ပါဝင်ကစားခဲ့ရခြင်း မရှိသေးပါဘူး။ သို့ပေမယ့် ဆောက်ဂိတ်ကတော့ ဂေါ်ဒန်စထရေချန်ရဲ့ စကော့တလန်အသင်းနဲ့ ကစားဖို့ ၂၅ ဦးစာရင်းမှာ ဂျက်ဝီရှရီကို ရွေးချယ်ထားပါတယ်။ သောကြာနေ့မှာ အင်္ဂလန်နဲ့ စကော့တလန်တို့ဟာ ဝင်ဘလေကွင်းမှာ ချစ်ကြည်ရေးကစားကြမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီပွဲ အပြီး လေးရက်အကြာမှာတော့ စပိန်နဲ့ အင်္ဂလန်တို့ ချစ်ကြည်ရေးပွဲတွေအဖြစ် ကစားကြဖို့ ရှိပါတယ်။ ပြီးခဲ့တဲ့လက မော်လီတာနဲ့ ဆလိုဗေးနီးယားတို့နဲ့ ကစားတဲ့ ပွဲတွေမှာတော့ ဂျက်ဝီရှရီကို ဒဏ်ရာကြောင့် ခေါ်ယူကစားခဲ့ခြင်းမရှိပါဘူး။

ငါးနှစ်စာချုပ်
ဆန်တီယာဂိုမြို့မှာရှိတဲ့ ရိုးရဲမက်ဒရစ်အသင်း ဥက္ကဋ္ဌရုံးမှ ဘာနေပျူးရဲ့တာဝန်ရှိ သူတွေက ငါးနှစ်ထပ်မံစာချုပ်ဖို့ တရားဝင်ထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့ပါတယ်။ ဒီအတွက် ကြောင့် သူဟာ ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဇွန်လအထိ ရိုးရဲမက်ဒရစ်အသင်းနဲ့အတူ ကစားနေဦးမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီစာချုပ်သစ်အရ တိုက်စစ်မှူး စီရော်နယ်ဒိုဟာ ၁၂ နှစ်အထိကြာအောင် ရိုးရဲမက်ဒရစ်နဲ့ ကစားတဲ့ တိုက်စစ်မှူးဖြစ်လာမှာဖြစ်ပါတယ်။

အမြင့်ဆုံးလစာ
တောင်ပံတိုက်စစ်မှူး စီရော်နယ်ဒိုဟာ လက်ရှိအခြေအနေမှာ အမြင့်ဆုံးလစာ ရရှိ ထားသူလည်းဖြစ်ပါတယ်။ နာမည်ကြီး တိုက်စစ်မှူးတစ်ဦးဖြစ်တဲ့ ဂါရက်ဘေးလ်ထက် လစာပိုရနေတဲ့ တိုက်စစ်မှူးလည်းဖြစ်ပါတယ်။ စီရော်နယ်ဒိုဟာ တစ်ပတ်ကို လုပ်လစာ ပေါင် ၃၆၅၀၀ အထိ ရရှိသူဖြစ်လာပါတယ်။ စာချုပ်သစ်ချုပ်ဆိုပေးမယ့် သူ့ရဲ့ လစာ အမြင့်ဆုံးအနေအထားကိုတော့ ပြောင်းလဲဖို့ရှိပုံမပေါ်ပါဘူး။ သို့ပေမယ့် သူဟာ ဒီနှစ် ရာသီမှာတော့ အဆိုးရွားဆုံးခြေစွမ်းတွေနဲ့ ရာသီသစ်ကို စတင်ခဲ့တာပါ။

စံချိန်တင်ဂိုး
သူဟာ အသင်းရဲ့ စံချိန်တင်ဂိုးသွင်းယူသူလည်း ဖြစ်လာပါတယ်။ မန်ယူကနေ ပြောင်းလာပြီးကတည်းက ပွဲပေါင်း ၃၅၉ ပွဲ ကစားရာမှာ ၃၇၀ ဂိုးသွင်းယူခဲ့ပါတယ်။ ဒီဂိုးတွေဟာ ရိုးရဲမက်ဒရစ်အသင်းမှာတော့ အများဆုံးစံချိန်တင်ဂိုးသွင်းယူတဲ့ ဂိုးလို့ ဆို ပါတယ်။ စီရော်နယ်ဒိုကတော့ သူ့ရဲ့ဘောလုံးသမားဘဝကို စပိန်မြို့တော်ကြီးမှာ အဆုံး သတ်သွားလိုတယ်လို့ ပြောဆိုခဲ့ပါတယ်။

ချန်ပီယံလိဂ်ဖလားနှစ်လုံး
သူဟာ ၂၀၀၉ ခုနှစ်က မန်ယူမှ ရိုးရဲမက်ဒရစ်ကို ပြောင်းလာပြီးနောက် ပထမဆုံး စာချုပ်ခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ ရိုးရဲမက်ဒရစ်အသင်းနဲ့ အတူ ခြောက်နှစ်တာကာလအတွင်း ချန်ပီယံလိဂ်ဖလားနှစ်လုံး ဆွတ်ခူးပေးနိုင်ခဲ့ပါတယ်။ သို့ပေမယ့် ဒီကာလအတွင်းမှာ စပိန်လိဂ်ဖလားကိုတော့ တစ်လုံးသာဆွတ်ခူးပေးနိုင်ခဲ့ပါတယ်။ ရိုးရဲမက်ဒရစ်နဲ့အတူ ဘောလုံးကစားသမားဘဝကို အဆုံးသတ်နိုင်မှာဖြစ်တဲ့အတွက် အလွန်ပျော်မိတယ်လို့ စီရော်နယ်ဒိုက ဆိုပါတယ်။ အသင်းရဲ့နည်းပြ ဇီနက်ဒင်းဇီဒန်းကလည်း စီရော်နယ်ဒိုရဲ့ စာချုပ်နဲ့ပတ်သက်လို့ အတည်ပြုပြောဆိုခဲ့ပါတယ်။

မန်ယူမှာထက်ပိုမိုအောင်မြင်
၂၀၀၉ ခုနှစ်က ပေါင်သန်း ၈၀ နဲ့ပြောင်းရွှေ့လာတဲ့ စီရော်နယ်ဒိုဟာ မန်ယူမှာထက် ဘောလုံးသမားဘဝကို ပိုမိုအောင်မြင်တဲ့ ကစားသမားဖြစ်လာခဲ့ပါတယ်။ ရိုးရဲမက် ဒရစ်အသင်းနဲ့အတူ အကောင်းဆုံးဘောလုံးသမားဆုတွေကိုလည်း ဆက်တိုက်ရယူ ခဲ့သူဖြစ်ပါတယ်။ သူဟာ အောင်မြင်တဲ့ အားကစားသမားတစ်ယောက်ဖြစ်ဖို့ ဘောလုံး ကွင်းထဲမှာသာမက ကိုယ်ပိုင်အားကစားလေ့ကျင့်တဲ့အခန်းမှာလည်း အမြဲတမ်း လေ့ကျင့်နေတဲ့သူဖြစ်ပါတယ်။ ခန္ဓာကိုယ်နဲ့ပတ်သက်တဲ့ ကြွက်သားပိုင်းဆိုင်ရာ လေ့ကျင့်ခန်းတွေကို အမြဲလေ့ကျင့်နေသူဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် သူဟာ အမြဲတမ်း အောင်မြင်နေတဲ့ကစားသမား ဖြစ်လာတယ်လို့ ဆိုပါတယ်။

ပထမဆုံးအကြိမ် ဇယားထိပ်တက်လာတဲ့ လီဗာပူး



ဂျာဂျင်ကလော့ရဲ့ လီဗာပူးအသင်းဟာ ပရီမီယာလိဂ် ပွဲစဉ်(၁၁)မှာ ဝက်စ်ဟမ်ကို ခြောက်ဂိုး-တစ်ဂိုးနဲ့ အနိုင် ကစားပြီး ဇယားထိပ်ဆုံးနေရာကို ရောက်လာခဲ့ပါတယ်။ နည်းပြဂျာဂျင်ကလော့လက်ထက်မှာတော့ ပထမဆုံး အကြိမ်ဖြစ်ပါတယ်။

ဒီပွဲအနိုင်ရလိုက်တဲ့ လီဗာပူးအသင်းဟာ မန်စီးတီး၊ ချယ်လ်ဆီးတို့နဲ့အပြိုင် ပရီမီယာလိဂ်ဖလားကို ဆွတ်ခူး နိုင်မယ့်အသင်းအဖြစ် ရေပန်းစားလာခဲ့ပါတယ်။ မန်စီး တီးနဲ့ ချယ်လ်ဆီးတို့ရဲ့အပေါ်မှာ အမြဲတမ်းနေသွားနိုင် အောင် ကြိုးစားသွားမယ်လို့ နည်းပြဂျာဂျင်ကလော့က ဆိုပါတယ်။ ဆာဒီယိုမန်နဲ့ ရောဘတ်ဖာမီနီနဲ့ ကော်တင် ဟိုတို့ဟာ လီဗာပူးနဲ့အတူ အထူးခြေစွမ်းပြကစားလာ ကြပါတယ်။

သူတို့ရဲ့ ဦးဆောင်မှုနဲ့အတူ လီဗာပူးအသင်းဟာ အောင်မြင်တဲ့ လမ်းကြောင်းတစ်ခုပေါ်သို့ ရောက်ရှိသွား ဖို့ နည်းပြ ဂျာဂျင်ကလော့အနေနဲ့ မျှော်လင့်ထားပါ တယ်။ ဝက်စ်ဟမ်အသင်းကတော့ စက်တင်ဘာ ၂၆ ရက် ဘန်လေကို နှစ်ဂိုးပြတ်နဲ့ ရှုံးပြီးကတည်းက နိုင်ပွဲမရခဲ့ သေးဘဲနဲ့ ဇယားနံပါတ် ၈ နေရာမှာ ရပ်တည်လျက်ရှိ ပါတယ်။

ကောင်းမြတ်သူ - စုစည်းသည်။

ဖိုဝင်းတောင် ဗုဒ္ဓပူဇော်ယဉ်ကျေးမှု ရိုးရာလှည်းပိုင်းယဉ်ကျေးမှု

ဗုဒ္ဓပူဇော်ယဉ်ကျေးမှု ဖိုဝင်းတောင်ရှင်မယ်တော်ကြီး (ဖိုဝင်းရှင်မ) ကို ဆိုင်ရာများက ပသရသည့်ပွဲလည်းဖြစ်သော ဖိုဝင်းတောင်ပွဲကို နှစ်စဉ် တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်နေ့တွင် ကျင်းပကြသည်။ ဖိုဝင်းတောင်ပွဲသို့ ပတ်ဝန်းကျင်ကျေးရွာများမှ ရွာလုံးကျွတ် နွားလှည်းများဖြင့် လာရောက်ကြရာ ယနေ့ခေတ်တွင် ရှားပါးလှသည့်အသွားကျေးလက်လှည်းပိုင်းယဉ်ကျေးမှုကို တွေ့မြင်နိုင်သည်။ ဖိုဝင်းတောင်ပွဲတွင်နှစ်စဉ်ဆုံနေကျ လှည်းပိုင်းယဉ်ကျေးမှုကို လေ့လာလိုသူများအနေဖြင့် တန်ဆောင်မုန်းလဆန်း ၁၀ ရက်မှ ၁၄ ရက်အတွင်း လာရောက်လေ့လာမှုသာ မြင်တွေ့နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း ဖိုဝင်းတောင်ဒေသခံများက ဆိုသည်။

ရှေးဟောင်းယဉ်ကျေးမှု
သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ပျက်စီးမှုမရှိသေးသလို ရှေးဟောင်းယဉ်ကျေးမှုအနုပညာများ တည်ရှိရာဖြစ်သော ဖိုဝင်းတောင် သာသနာ့မြေပို့ မုံရွာမြို့မှ ချင်းတွင်းမြစ်ကိုဖြတ်၍ ညောင်ပင်ကြီးဆိပ်ကမ်းမှတစ်ဆင့် ယင်းမာပင်ပုလဲလမ်းအတိုင်း လာနိုင်ပြီး ထိုလမ်းအတိုင်း ၁၀ မိုင်ခန့်အရောက်တွင် လမ်းခွဲမှအတွင်းသို့ သုံးမိုင်ခန့်ဝင်ရောက်ပါက လောင်းလှေကြီးမောက်ထားသည့် သဏ္ဍာန်ရှိ ဖိုဝင်းတောင်သာသနာ့မြေကို ရောက်ရှိမည်ဖြစ်သည်။ ထိုမှတစ်ဆင့် တစ်မိုင်ခွဲအကွာရှိ ရွှေဘတောင်ကိုသွားရင်း ကျောက်သားကျောက်စိုင့်ချပ်ကြီးများအလယ်ရှိ ရှေးဟောင်းယဉ်ကျေးမှု အနုပညာလက်ရာများကို လေ့လာနိုင်မည်ဖြစ်သည်။



ရွာကထွက်ကြသည်။ နွားလှည်းပိုင်းဟုဆိုသော်လည်း ယခုအခါတွင် နွားလှည်းများအပြင် ထော်လာရီ၊ ဆိုင်ကယ်၊ မော်တော်ကားများဖြင့် လာရောက်ကြသည်ကိုပါ တွေ့ရသည်။ လှည်းပိုင်းဖွဲ့နေကြသည့်နေရာတွင် ယခင်က ရွက်ဖျင်များကို တံထိုးနေကြပြီး နောက်ပိုင်းတွင် ကားသမား၊ ထန်း

လျက်သမားများက မိုးကာများဖြင့် တံထိုးနေကြသလို အချို့ ရေလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူများက လှေသမားများ၏ ရွက်ကိုယူ၍ အမိုးလုပ်ကာ ယာယီနေထိုင်ကြသည်။

ဘုရားပွဲ
ဖိုဝင်းတောင်ပွဲကို မုံရွာ၊ မန္တလေး၊ ရန်ကုန်မြို့များမှ လာကြသူများအနေဖြင့် တန်ဆောင်မုန်းလပြည့် နံနက်ခင်းတွင် မလာကြသည့်က များသည်။ တချို့က ညအိပ်လာကြသော်လည်း ညအိပ်သူက နည်းသည်။ နေ့ချင်းပြန်သာ များသည်။ ဒေသခံများမှာမူ လမပြည့်ခင် လဆန်း ၈ ရက်၊ ၉ ရက် ညကတည်းက အုပ်စုလိုက် ပေါင်းမိုးအုပ်လှည်းတန်းကြီးဖြင့် ရောက်ရှိနေကြပြီး ဘုရားပွဲဆင်နွှဲကြမြဲဖြစ်သည်။ ဆားလင်းကြီးနှင့် ယင်းမာပင်မြို့နယ်များမှ ကျေးရွာများဖြစ်သော ထန်းပုရွာ၊ ထန်းစင်ရွာ၊ ကျေးပင်ဖူးရွာ၊ ဖောင်းကတရွာ၊ မကျီးတထောင်ရွာ၊ ရေခါးရွာ စသည်ရွာများတွင် နေသူများမှာ နှစ်စဉ် ရိုးရာစဉ်လာမပျက် ရွာလုံးကျွတ် နွားလှည်းများဖြင့် ဖိုဝင်းတောင်ပွဲသို့ လာကြသည်။

ကျောက်ပန်း
ရှေးအခါက ဖိုဝင်းတောင်ပွဲနှင့်ပတ်သက်၍ ပြောသည့်စကားဖြစ်သော 'ဘီးဆံပတ်နှင့် ကျောက်ပန်းပန် ဖိုဝင်းတောင်ကရတုမိန်းမ' ဟူသည့် စကားကို ဒေသခံတို့ ယခုအထိ လက်ဆင့်ကမ်းဆဲဖြစ်သည်။ တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်နေ့ နေ့လယ်နှင့်ညနေပိုင်းတို့တွင် ဖိုဝင်းတောင်မှ ပြန်လာကြသည့် မိသားစုများထံမှ အမျိုးသမီးအများစု၏ ဦးခေါင်းထက်တွင် ကျောက်ပန်းအခွေလိုက်ကလေးများပန်၍ ပြန်လာကြသည့်မြင်ကွင်းကို မုံရွာဒေသခံများ နှစ်စဉ် မြင်နေကျဖြစ်သည်။ ဘုရားပွဲအပြီးတွင် ချင်းတွင်းမြစ်ကမ်း ဇက်ဆိပ်ကူးတို့ဆိပ်၊ စက်တပ်လေ့ငယ်ဆိပ်များမှတစ်ဆင့် မုံရွာမြို့ လေးပြင်လေးရပ်ကို သွားနေကြသည့်သူများထဲတွင် ကျောက်ပန်းပန်လာသည်ကို မြင်ရပါက ဖိုဝင်းတောင်ကပြန်လာသည်ဟု မုံရွာမြို့ခံများ တန်းသိကြသည်။

ပြန်ဆိုကြဦးမည်
ဘုရားပွဲနေ့ဟု အများသိထားသော တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်နေ့ နံနက်တွင် ဝေလီဝေလင်းအချိန်မှစ၍ ဘုရားပွဲလာသူများမှာ ထဲများဖြတ်၊ အထုပ်များစည်းကာ ပြန်ရန်ဟန်ပြင်နေကြပြီဖြစ်သည်။ နံနက် ၆ နာရီခွဲ ၇ နာရီဝန်းကျင်တွင် အလင်းရောင်ရလာပြီးနောက် လှည်းတစ်စီးနှင့်တစ်စီး အော်ဟစ်နှုတ်ဆက်သံ၊ စကားပြောသံ၊ လှည်းဘီးများက ကျောက်လမ်းကို နင်းကြိတ်သွားသံများကို ကြားရသည်။ ထိုအသံများသည် ဖိုဝင်းတောင်ဒေသ၏ တစ်နှစ်တစ်ခါ ကြားကြရသည့် အသံကြားနေကျအသံများ ဖြစ်သည်။ နှစ်စဉ် နွားလှည်းပိုင်းများဖြင့်လာနေကျ ဒေသခံမိသားစုများအနေဖြင့် ကုန်းကမမြင့်များကို အစီအရိတ်ရွေ့ရွေ့ဖြတ်ကျော်ရင်း မိမိတို့နေရပ်များသို့ ပြန်သွားကြသော်လည်း အားလုံးသည် နောင်နှစ် ဒီနေရာတွင် ဒီအချိန်မှာ ပြန်ဆိုကြဦးမည်ပင်ဖြစ်သည်။

မျိုးဝင်းထွန်း (မုံရွာ)



ဒလ-တွံတေးကားလမ်းမကြီး လမ်းမီးလင်းရေးအတွက် အလှူငွေ ကျပ်သိန်း ၃၀ ပေးအပ်လှူဒါန်း

ဒလ နိုဝင်ဘာ ၈
ဒလမြို့နယ် ဒလ-တွံတေးကားလမ်းမကြီး ကမ်းနားအပိုင်းပတ်မှ ဒလမြို့ဝင်/ထွက်ဆာပါချောင်းရပ်ကွက်အထိ လမ်းမီးများလင်းရေးအတွက် အလှူငွေပေးအပ် လှူဒါန်းပွဲကို မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနမှူး နိုဝင်ဘာ ၅ ရက်က ပြုလုပ်ခဲ့သည်။

အလှူငွေပေးအပ်ပွဲတွင် လမ်းမီးလင်းရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါက်တာစိန်မြအေးက အလှူရှင်အား ကျေးဇူးတင်စကားပြောကြားပြီး မြို့နယ်လှုပ်စစ်အင်ဂျင်နီယာ ဦးအောင်ကျော်မိုးက မြို့နယ်အတွင်း လမ်းမီးများထွန်းထားပြီးသည့် အခြေအနေ၊ မြို့တွင်းသို့ လှုပ်စစ်ဓာတ်အားဖြန့်ဖြူးပေးနေသည့်စနစ်နှင့် ယခုရက်ပိုင်းအတွင်း လှုပ်စစ်မီးပျက်နေရသည့်အကြောင်းရင်းများကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ထို့နောက် အလှူရှင် ဦးကိုနိုင်က လမ်းမီးများမရှိခြင်းကြောင့် ခရီးသွားပြည်သူများအနေဖြင့် အခက်အခဲဖြစ်ခြင်းနှင့် ဒုစရိုက်များ ဖြစ်ပွားနိုင်ခြင်းတို့ကြောင့် လမ်းမီးများလင်းစေရန် လှူဒါန်းခြင်းဖြစ်ကြောင်းပြောကြားပြီး အလှူငွေ ကျပ်သိန်း ၃၀ ကို ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်ထံ ပေးအပ်ခဲ့ကာ ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌက ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာ ပြန်လည်ပေးအပ်ခဲ့သည်။

မှော်စက်ရပ်ကွက်နေ အလှူရှင် ဦးကိုနိုင် မိသားစုသည် လမ်းမီးအတွက် အလှူငွေကျပ်သိန်း ၃၀ အပြင် မှော်စက်ရပ်ကွက် သမ္မန်ဆိပ်မှ ဆာပါချောင်းရပ်ကွက် သမ္မန်ဆိပ်အထိ ကွန်ကရစ်ဓာတ်တိုင် ၃၄ တိုင်နှင့် မီးလင်းရေးဆက်စပ်ပစ္စည်းများ တန်ဖိုး ကျပ်သိန်း ၂၃၀ ကျော်ကိုလည်း လှူဒါန်းခဲ့ပြီးဖြစ်ကာ လစဉ်လှုပ်စစ်မီတာခများကိုလည်း ကုသိုလ်ယူကျွံပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

မောင်ယဉ်ဦး(ဒလ)

မြိုင် နိုဝင်ဘာ ၈

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မြိုင်မြို့နယ် အင်းရောင်းကျေးရွာအုပ်စု အင်းရောင်းကျေးရွာ၌ ဖွင့်လှစ်ခဲ့သော အမျိုးသမီးအခြေပြု ဝါးအခြေခံလက်မှုထည် နည်းပညာသင်တန်းဆင်းပွဲကို နိုဝင်ဘာ ၅ ရက်က ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ သင်တန်းဆင်းပွဲတွင် မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ ဦးသိန်းစိုးက အမှာစကားပြောကြားပြီး တိုင်းဒေသကြီးအသေးစားစက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနမှူး ဦးဝင်းဘိုက သင်တန်းသူများအား သင်တန်းဆင်းလက်မှတ်များပေးအပ်သည်။

အဆိုပါသင်တန်းကို တိုင်းဒေသကြီး အသေးစားစက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနနှင့် ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွားလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနတို့ ပူးပေါင်း၍ ယင်းတိုင်းတောင်ဆည်ရှိ ကျေးရွာလူထုအခြေပြု ခရီးသွားလုပ်ငန်း (Community Base Tourism- CBT) ရုံး၌ အောက်တိုဘာ ၂၄ ရက်မှ နိုဝင်ဘာ ၄ ရက် အထိ ၁၂ ရက်ကြာ ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပြီး ဒေသတွင်းကျေးရွာများမှ သင်တန်းသူ ၂၀ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ **အောင်ကျော်မြင့်**

ဝါးအခြေခံလက်မှုထည်ပြုလုပ်နည်း သင်တန်းဆင်း



ကျိုက်ထို နိုဝင်ဘာ ၈
မွန်ပြည်နယ် ကျိုက်ထိုမြို့နယ် ကင်မွန်းချောင်းကျေးရွာအုပ်စု ကင်းမွန်းချောင်းကျေးရွာ၌ မူးယစ်ဆေးဝါးကင်းစင်သောကျေးရွာအဖြစ် ဆိုင်းဘုတ်တင်ပွဲကို နိုဝင်ဘာ ၆ ရက်က ကျင်းပခဲ့သည်။ ဆိုင်းဘုတ်တင်ပွဲတွင် အမျိုးသားလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးလှမြင့်သန်း၊ သထုံခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ဒုတိယရဲမှူးကြီးနန္ဒဝင်း၊ ကျိုက်ထိုမြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ ဦးအောင်ဆွေမြင့်၊ ကင်မွန်းချောင်းနယ်မြေရဲစခန်းမှူး ရဲအုပ်ကျော်သူရ၊ ကင်မွန်းချောင်းကျေးရွာအုပ်စု အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ ဦးဌေးဦးနှင့် တောင်တက်မြေတော်ယာဉ်အသင်း ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးခင်တိုးတို့က 'ကင်မွန်းချောင်းကျေးရွာသည် မူးယစ်ဆေးဝါးကင်းစင်သောကျေးရွာဖြစ်သည်' ဟူသည့် ဆိုင်းဘုတ်ကို ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့ကာ ဖွင့်ပွဲသို့ ကင်မွန်းချောင်းအထက်(ခွဲ)မှ ဆရာ ဆရာမနှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၊ ကျေးရွာနေပြည်သူများ တက်ရောက်ခဲ့သည်။

ခင်ကို(ကျောက်တံခါး)

BUILD MYANMAR 2016

10 - 12 NOVEMBER

၁၀ - ၁၂ နိုဝင်ဘာ

DON'T MISS BUILD MYANMAR 2016!

လက်မလွတ်စတမ်းလောလာရမည့် BUILD MYANMAR 2016

The international event for building construction & infrastructure development in Myanmar

မြန်မာ့ အခြေခံ အဆောက်အအုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက်နိုင်ငံတကာကုန်စည်ပြပွဲ

Venue:

Inn Gyn Ballroom, Rose Garden Hotel Yangon Myanmar

Opening Hours:

10 - 11 November 2016 10.00am to 6.00pm
12 November 2016 10.00am to 4.30pm

နေရာ အင်ကြင်း၊ ဝန်းမ၊ Rose Garden ဟိုတယ်၊ ရန်ကင်း

ပြပွဲ အချိန်

၁၀ - ၁၁ နိုဝင်ဘာ ၂၀၁၆ နံနက် ၁၀ နာရီ မှ ညနေ ၄ နာရီ ၃၀ မိနစ်
၁၂ နိုဝင်ဘာ ၂၀၁၆ နံနက် ၁၀ နာရီ မှ ညနေ ၄ နာရီ ၃၀ မိနစ်

Features:

- Source for products & solutions
Meet international exhibitors from China, India, Japan, Korea, Malaysia, Myanmar, Singapore, Thailand and more!

Attend seminars - FREE:

- Session 1: Myanmar Construction Outlook & Technology Seminar
Session 2: Exhibitor Workshops - Responsible Pest Management & Electricity Safety Consideration
Session 3: Tunnelling & Underground Construction Seminar
Session 4: Myanmar Real Estate Seminar

Check out more details on our show website: www.build-myanmar.com

PRE-REGISTER ONLINE!

Or register at the event with your business card

အွန်လိုင်းဖြင့် ဖြစ်စေ၊ ပြပွဲတွင်း၌

မိမိလိပ်စာကဒ်ဖြင့်ဖြစ်စေ မှတ်ပုံတင်နိုင်ပါသည်။

www.build-myanmar.com/visitor-pre-registration/

ပြပွဲ အင်္ဂါရပ်များ

- ထုတ်ကုန်များ နှင့်ဖြေရှင်းချက်ရင်းမြစ်များရရှိခြင်း
တရုတ်၊ အိန္ဒိယ၊ ဂျပန်၊ ကိုရီးယား၊ မလေးရှား၊ စင်ကာပူ၊ ထိုင်း၊ မြန်မာ အစရှိသည့်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာကုန်ပစ္စည်းရောင်းချသူများနှင့်တွေ့ဆုံနိုင်ခြင်း

အခမဲ့ နည်းပညာ ဆွေးနွေး ဟောပြောပွဲ ကိုတက်ရောက်နိုင်ခြင်း

ဆွေးနွေး ဟောပြော ပွဲ (၁)။ မြန်မာ့ဆောက်လုပ်ရေး အလားအလာ နှင့် နည်းပညာဖလှယ်ပွဲ

ဆွေးနွေး ဟောပြော ပွဲ (၂)။ တာဝန်သိသီးနှံဖျက်ပိုးစီမံခန့်ခွဲမှု နှင့် လျှပ်စစ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးအလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲ

ဆွေးနွေး ဟောပြော ပွဲ (၃)။ ဥမင်လိုက်ခေါင်း နှင့် မြေအောက်တွင်းဆောက်လုပ်ရေးဆိုင်ရာ နည်းပညာဖလှယ်ပွဲ

ဆွေးနွေး ဟောပြော ပွဲ (၄)။ မြန်မာအိမ်ခြံမြေ ဆိုင်ရာ နီးနောဖလှယ်ပွဲ

Organized By

Associate Partner

Supported By

Media Partner



အများသိစေရန်ကြေညာချက်

ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် ၂၇၈၊ မြေကွက်အမှတ် ၃၀၂၊ ဧရိယာ ၀.၁၁၀၀၀၀၀၀၀၀၀၀ ဧက... အကျဉ်းချုပ်အချက်အလက်များကို အောက်ဖော်ပြပါအတိုင်း ဖော်ပြပါမည်။

Table with 3 columns: Lot No., Area, and Price/Details. Includes information about the auction and terms.

ပျောက်ဆုံးကြောင်း: ကျွန်ုပ်မ မဖြည့်သင် ၁၀/ခေဒန (နိုင်)၁၃၈၇၆၄ စာ Passport (No. မမှတ်မီ)သည် ပျောက်ဆုံးသွားပါသဖြင့် တွေ့ရှိက အကြောင်းကြားပေးပါရန်။ ဖုန်း - ၀၉-၉၇၀၁၆၅၀၇၀

ပထမဦးဆုံးမြန်မာနိုင်ငံမီးသတ်ဦးစီးဌာန၏ အရည်အသွေးပြည့်မီကြောင်းထောက်ခံချက်ရရှိထားသည့်

Rain Flower fire extinguisher advertisement featuring a man and woman holding extinguishers. Text includes 'Since 2001', '3 Years', and product details.

GOLDEN STAR Travels & Tours advertisement with contact information and travel dates: Nov-11, 23.

အများသိစေရန် (Public Notice) regarding land auction details and terms.

Advertisement for Myanmar Medical Equipment (MME-957947) and passport services, including contact information.



“ယုံကြည်အားထား IKBZ အာမခံစွမ်းအား”

IKBZ Insurance You Can Rely On

မြန်မာနိုင်ငံတွင် ပထမဦးဆုံး " အွန်လိုင်း အာမခံစနစ် " အား

IKBZ မှ စတင်လိုက်ပါသည်။

www.i-kbz.com သို့ဝင်ရောက်၍

မီးနှင့်သဘာဝဘေးအန္တရာယ်အာမခံနှင့် အလုံးစုံဖော်တော်ယာဉ်အာမခံတို့အား

အွန်လိုင်းအာမခံစနစ်ဖြင့် (၁၁.၁၁.၂၀၁၆) မှ စတင်၍

ဝယ်ယူအာမခံထားရှိနိုင်ပြီ ဖြစ်ပါကြောင်း

သတင်းကောင်းပါးအပ်ပါသည်။



အခြားအာမခံဝန်ဆောင်မှုများကိုလည်း
မကြာမီ အချိန်တွင်
အွန်လိုင်း စနစ်ဖြင့်ဝယ်ယူ
 အာမခံထားရှိနိုင်တော့မည်ဖြစ်ပါသည်။



စည်းကမ်းကို အတိအကျဖော်ပြပါ။ မနက် ၈ နာရီ အထိ အလုပ်ဆောင်ပါ။

ခေါက်တာအောင်မျိုးမင်းနှင့် ဦးထွန်းအောင်ကျော် ဦးစီးသော...



United Education Centre ကိုယ်ပိုင်အထက်တန်းကျောင်း KG - Grade 10 အဆင့်မြင့်ဘော်ဒါနှင့် DAY CAMP

၂၀၁၇ - ၁၈ ပညာသင်နှစ် အတွက် ကျောင်းအပ်လက်ခံခြင်း။

၇၊ ၈၊ ၉၊ ၁၀ တန်းများအတွက် ကျောင်းသားဆောင်၊ ကျောင်းသူဆောင် သီးသန့်ထားရှိသည်။ တည်ထောင်သူများကိုယ်တိုင် အဆောင်များတွင် အနီးကပ် နေထိုင်စောင့်ရှောက်သည်။

DAY CAMP

(၄) တန်းမှ တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းအထိ SPECIAL CAMP တန်းများ ပွင့်လှစ်သည်။ အိမ်တွင် မိမိရင်သွေးအား ပြန်မပြုလုပ်နိုင်သော မိဘများအတွက် ရည်ရွယ်သည်။

ပူလတန်း၊ အလယ်တန်း - English 4 - skills ပန်းချီ၊ ကွန်ပျူတာ၊ Kids invent စသော Extracurricular Activities များပါဝင်သည်။

Limited Class size များဖြစ်ပါသဖြင့် ကြိုတင်အပ်နှံမှု နေရာသေချာမည်။ (ကျောင်းကားရှိသည်။)

(၄) ထပ် အဆင့်မြင့် ကျောင်းဆောင်သစ်ကြီး၏ Air-con တပ်စားသင်ခန်းကျယ်ကြီးများတွင် ပျော်ရွှင်ချမ်းမြေ့စွာ သင်ကြားစေမည်။

ကျောင်း - အမှတ် (၄၁)၊ ရွှေရတနာလမ်း၊ ဘေမင်းမြေသာစည်တိုင်းဒေသကြီး၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။

Ph: 09 7800 20647, 09 7938 93725, 09 791010526 09 51 57988, 09 51 62238

ကျောင်းသူဆောင် - ဒြားမှတ် (၁၅) A နှင့် B ခံရိပ်ခြင် (၅) လမ်း၊ လှည်းတန်း၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။

ကျောင်းသားဆောင် - ဒြားမှတ် (၄) ခံရိပ်ခြင် (၅) လမ်း၊ လှည်းတန်း၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။

ရောင်းရန်ကြော်ငြာ (တရားမကျင့်ထုံး ကိုဥပဒေအမိန့်-၂၀၊ နည်းဥပဒေ-၆၆) မန္တလေးခရိုင်တရားရုံး ၂၀၁၆ ခုနှစ် တရားမဖော်ပြမှုအမှတ်-၁၁၁

ငြင်းချက်ထုတ်ရန်သမ္မန်စာ (တရားမကျင့်ထုံး ကိုဥပဒေအမိန့်-၅၊ နည်း-၂၀) ပေါင်မြို့နယ်တရားရုံး ၂၀၁၆ ခုနှစ် တရားမကြီးမှုအမှတ်-၃၄

ဦးသံတိုင်ကို (စိတ်ပညာ) (ကလောင်အမည်) ဦးအေးကိုနှင့် ဦးဆန်းဦး စိတ်ကူးချိုချိုနှင့် အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း

ယာဉ်ပိုင်ဆိုင်မှုမိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း ယာဉ်အမှတ် ၃၃၀/၆၈၅၅၅ Honda Dream 125 M/C

ယာဉ်ပိုင်ဆိုင်မှုမိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း ယာဉ်အမှတ် ၃၂၀/၂၃၉၁၅ Honda Dream-125

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ် မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း ယာဉ်အမှတ် 5L/5984 Honda Fit Hatch Back

ကန်ကွက်နိုင်ပါသည် ယာဉ်အမှတ် ၀၅၀၂/၉၇၂၅ Honda Dream ND 125

ယာဉ်ပိုင်ဆိုင်မှုမိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း ယာဉ်အမှတ် ၃၈၀၂/၆၈၅၅၅ Honda Wave 125

ကန်ကွက်နိုင်ပါသည် ယာဉ်အမှတ် ၁၈၀၂/၉၇၅၅၅ Honda PCX NC 125 D

ကန်ကွက်နိုင်ပါသည် ယာဉ်အမှတ် ၄၀၀၂/၉၇၅၅၅ Honda Wave M/C

ဖောင်းကြွပျောက်လျှောက်ထားခြင်း ယာဉ်အမှတ် 4K/9499

ဖောင်းကြွပျောက်လျှောက်ထားခြင်း ယာဉ်အမှတ် ၆က/၃၇၈၂

အများသိစေရန်ကြော်ငြာခြင်း လားရှိုးမြို့၊ ရပ်ကွက်(၃)၊ နယ်မြေ(၁၂)အတွင်းရှိ အကွက်အမှတ် (၄၆/ဈေးကရတ်တန်း)၊ ဦးပိုင်အမှတ် ၅၇/၈

တစ်ဦးတည်းဖြစ်ကြောင်း ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံးချမှုစီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာန၊ ဇန်နဝါရီ(၂)၊ ၂၀၁၆

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ်မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း ယာဉ်အမှတ် ၄၈၀၂/၂၂၆၄ Yunde-100 M/C

သမီးအဖြစ်မှ အမွေပြတ်စွန့်လွှတ်ခြင်း စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ပုလဲမြို့နယ်၊ မင်းတိုင်ပင်ကျေးရွာနေ ဦးစန်းလှိုင်

သမီးအဖြစ်မှစွန့်လွှတ်ခြင်း ကြားအင်းဆိပ်ကြီးမြို့နယ်၊ ကျိုင်းဒုံမြို့နယ်ခွဲ၊ အမှတ် (၄) ရပ်ကွက်နေ ဦးနိုင်ဝင်း

ကန်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း ယာဉ်အမှတ် ၂၀၀/၅၂၉၇၈

ဖောင်းကြွပျောက်လျှောက်ထားခြင်း ယာဉ်အမှတ် 5F/7395

တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်များ ဖွံ့ဖြိုးမှုကွာခြားချက် နည်းနိုင်သမျှနည်းအောင် ဆောင်ရွက်ပေးနေ

ဟားခါး နိုဝင်ဘာ ၈

ချင်းပြည်နယ်တွင်ရောက်ရှိနေသည့် ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေသည် ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ချင်းတွင်းတံတား(ဟုမ္မလင်း) တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများ ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး ဟားခါးမြို့ရှိ ဒေသခံပြည်သူများနှင့် တွေ့ဆုံသည်။

ရှေးဦးစွာ ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေသည် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ မျိုးသိမ်းကြီး၊ ဒေါက်တာမြင့်ထွေး၊ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာမြင့်နိုင်၊ အနောက်မြောက်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဝိုလ်မှူးချုပ် သက်ပုံ၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများနှင့်အတူ ခန္တီးမြို့မှ ရဟတ်ယာဉ်များဖြင့် ထွက်ခွာခဲ့ကြပြီး တံတားဦးစီးဌာန တည်ဆောက်ရေးအဖွဲ့(၂)က တာဝန်ယူတည်ဆောက်လျက်ရှိသည့် ချင်းတွင်းတံတား (ဟုမ္မလင်း) တည်ဆောက်ရေး စီမံကိန်းသို့ရောက်ရှိရာ စီမံကိန်းရှင်းလင်းဆောင်၍ တံတားတည်ဆောက်ရေး စီမံကိန်းဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးက တံတားဆိုင်ရာအချက်အလက်များ၊ ရန်ပုံငွေရရှိမှုနှင့် လုပ်ငန်းပြီးစီးမှုအခြေအနေတို့ကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁



ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေ ချင်းတွင်းတံတား(ဟုမ္မလင်း) တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများကို ကြည့်ရှုစဉ်

(သတင်းစဉ်)



မာတိကာ

နှစ်နိုင်ငံချစ်ကြည်ရေးအရ မြန်မာနိုင်ငံရှိ စာသင်ကျောင်းများကို ပညာသင်ဆု ပေးအပ်

၈၁-၅

မောင်တောမြို့နယ်အတွင်း အကြမ်းဖက်စီးနင်း တိုက်ခိုက်သူများအား ထောက်ပံ့ပေးနေသူ နှစ်ဦး ဖမ်းဆီးရမိ

၈၁-၈

ရေကျချိန်အပြောင်းအလဲ အများဆုံးလဖြစ်သောကြောင့် ရေကြောင်းသွားလာရာတွင် အထူးဂရုပြုရန်လို

၈၁-၁၇

ရာသီဥတုကောင်းမွန်လာပြီဖြစ်၍ ပြည်တွင်းရေကြောင်း ခရီးသွားသင်္ဘောများပြေးဆွဲ

စစ်တွေ နိုဝင်ဘာ ၈

ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော် မြောက်ပိုင်းတွင်ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သော မုန်တိုင်းငယ်ကြောင့် ပြည်တွင်းရေကြောင်း ခရီးသွားသင်္ဘောများ ခေတ္တရပ်နားထားခဲ့ရသော်လည်း နိုဝင်ဘာ ၈ ရက်တွင် သင်္ဘောများ စတင်ပြေးဆွဲနေ ပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော် မြောက်ပိုင်းတွင်ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သော မုန်တိုင်းငယ်သည် နိုဝင်ဘာ ၆ ရက်က ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံ ကမ်းခြေကိုဝင်ရောက်ပြီးနောက် ရခိုင်ပြည်နယ် မြောက်ပိုင်းဒေသများတွင် ရာသီဥတု ကောင်းမွန်လာခြင်းကြောင့် ပြည်တွင်းရေကြောင်းခရီးသွားသင်္ဘောများ ပုံမှန်အတိုင်း ပြန်လည်ပြေးဆွဲလျက် ရှိသည်။ “မုန်တိုင်းတိုက်သော အချိန်နှင့်ဖြတ်တော်နေကတော့ ကျွန်တော်တို့အတွက် သိပ်ပြဿနာ မရှိပါဘူး။ ဘာဖြစ်လို့လဲဆိုတော့ မုန်တိုင်းဖြတ်တော်နေက စစ်တွေမြို့မှာ တနင်္ဂနွေဆို ဈေးပိတ်တဲ့နေ့ဖြစ်နေ လို့ပါ” ဟု ပေါက်တောမြို့နယ် သဝင်ချောင်းကျေးရွာမှ ဈေးလာဝယ်သူ ကိုစံကျော်အောင်က ပြောသည်။

နိုဝင်ဘာ ၇ ရက် နံနက် ၆ နာရီမှစတင်ပြီး ကျွန်တော်တို့သင်္ဘောတွေ ပြေးဆွဲနေပါပြီ။ ဒါပေမယ့် စစ်တွေမြို့ကိုအခြေပြုပြီး ဘူးသီးတောင်မြို့၊ မြောက်ဦးမြို့၊ ပေါက်တောမြို့၊ မင်းပြားမြို့၊ မြေပုံမြို့တွေကို ပြေးဆွဲနေသော အမြန်ယာဉ်များကိုသာ ခွင့်ပြုထားပြီး ကျောက်ဖြူမြို့နှင့် တောင်ကုတ်မြို့တွေကို မုန်တိုင်း အန္တရာယ်ကင်းရှင်းပြီးမှ ပြေးဆွဲကြပါရန်ပြောထားကြောင်း ပြည်တွင်းရေကြောင်းပို့ဆောင်ဦးစီးဌာနမှ ကိုပြည့်ဖြိုးဝင်းက ပြောသည်။ ဆက်လက်၍ ကိုပြည့်ဖြိုးဝင်းက “ဒီနေ့မနက်ပိုင်းစပြီး သင်္ဘောအကုန်လုံးက ရာသီဥတုကောင်းမွန်လာတဲ့အတွက် ပြေးဆွဲကြပါပြီ” ဟု ပြောကြားသည်။

“ကျွန်တော်တို့ကတော့ ရာသီဥတုကောင်းမွန်လာတဲ့အတွက် ခရီးစဉ်ကို ပုံမှန်အတိုင်းပြေးဆွဲနေ ပါပြီ။ ဒါပေမယ့် ကျောက်ဖြူမြို့နှင့် တောင်ကုတ်မြို့ကိုသွားတဲ့အခါ ပင်လယ်ပြင်ကို ဖြတ်ကျော်သွားရတဲ့ အတွက် ခရီးသည်တွေ အသက်အန္တရာယ်နှင့် လုံခြုံရေးကိုစိတ်ချရသည့်အချိန်မှ ပြေးဆွဲသွားမည်ဖြစ် ပါတယ်” ဟု မလိခအမြန်ရေယာဉ်မှတာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ပြောကြားသည်။ တင်ထွန်း(ပြန်/ဆက်)

BEST BANK IN MYANMAR

Awarded By : EUROMONEY